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1. Debat i votació de propostes de resolució derivades de la sessió sobre l’estat de la  Ciutat. 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Bon dia. Segons com està establert l’ordre del dia, hi ha dos torns, un de grups, l’Equip de Govern, i una 
segona part de grups i Equip de Govern. Jo demanaria si és possible que la primera part s’expliquin, ho 
dic per ordenar el debat, s’expliquin les propostes, i al segon torn directament ja es digui, quina serà la 
votació a les propostes de la resta de grups, perquè no farem una votació a mà alçada, no serà possible. 
Per tant si cada grup va dient que votarà en cada una, Secretaria pren nota, i al final tenim la conclusió 
de totes les propostes. D’acord? Bé doncs comencem el primer torn, amb una intervenció del grup 
Ciutadans, per 15 minuts.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Gràcies Sr. Batle, senyors regidors, senyores i senyors. Bé, veig que li va millor ordenar el debat que fer-
lo ja directament, amb lo qual aprofitarem ara, avui que l’ordenarà vostè, i li demanaríem generositat, 
sobretot amb aquest darrer bocí, perquè nosaltres lo que volem és facilitat a la Secretaria, que tinguin 
després ben clar lo que hem votat a cada una de les proposicions. Nosaltres en principi lo que li diríem, 
referent a les proposicions que hem demanades, i en això ens centrarem, és que davant els blocs que es 
presenten amb els temes de Serveis Socials, i atès lo que hem parlat i hem decidit a dins el grup 
municipal de Ciutadans, nosaltres donarem recolzament, a totes les iniciatives socials, que els dos grups, 
tant els del Govern, com el del Partit Popular, han presentat, com a resolucions d’aquest debat. Per tant 
nosaltres ens centrarem en aquest tema, perquè pensem que encara avui en dia, lo que més hem de 
desenvolupar són els Serveis Socials, lo que hem de donar més és ajut a la gent que ho necessita en 
aquesta ciutat. I per tant nosaltres centrarem aquest tema, i després entrarem a veure, si les altres 
coses es debatem en un sentit o en l’altre. Però jo ja els avanço, ja els avanço que de tant el grup de 
Govern, com del Partit Popular, nosaltres recolzarem totes les mesures socials que han proposat, vostès 
en bloc, tant uns com els altres. I jo ara ja de fet aquesta entrada, que després ja li dic en el Sr. Secretari, 
que en el final jo suposo que el Sr. Batle fora de temps, ens deixarà dir totes les propostes una per una, 
on estam d’acord o no estam d’acord, donaria el poder repartir el temps que tenim amb els 15 minuts, 
perquè els regidors del grup puguin anar intervenint amb els blocs que ens hem organitzat. Gràcies.” 
 
Sr. Ribas Dietrich (C’s): 
 
“Bon dia, començarem i seguint l’ordre de les nostres proposicions, pel tema de les proposicions 
relacionades amb Urbanisme i vivenda. I des del nostre grup municipal creiem que en primer lloc, 
s’hauria de donar entrada en els col·lectius professionals, dins lo que és el Consell de Gerència 
d’Urbanisme. Donar entrada no només amb veu, que ja en tenen, sinó també amb vot. I com que el 
Reglament de la Gerència d’Urbanisme, estableix que és la Junta de Govern la que nomena en els 
membres de la Junta, i limita el número de membres de la Junta de Govern a 9, per això demanem si es 
pot fer que aquests nomenaments, tinguin un caràcter només anual, i que siguin rotatius entre els 
distints col·lectius, a fi de que per exemple, un any sigui el Col·legi d’Arquitectes el que tingui vot, i el 
Col·legi d’Enginyers l’altre any sigui el Col·legi de Camins, Canals i Ports, i el Col·legi d’Aparelladors, i així. 
Entenem que d’aquesta forma, no només tindríem una visió política de lo que és la Gerència 
d’Urbanisme, sinó també una visió tècnica i una visió professional. Jo ja sé que dins la Gerència hi ha 
tècnics, ja sé que es fan informes, abans de passar a votació, però entenem que aquest punt de vista, a 
fi també de garantir la seguretat jurídica, que nosaltres ja varem manifestar ahir, i que en determinades 
decisions trobàvem que brillava per la seva absència, doncs seria interessant. Un altre proposta, és dur a 
terme dins aquest any, l’actualització urgent del catàleg de protecció d’edificis, elements d’interès 
històric, artístic, arquitectònic, i paisatgístic. I en el mateix temps, i com que això suposaria una 
modificació del Pla general, doncs dur a terme una moratòria, per totes les llicències que es sol·licitin, i 
que afectin a edificis anteriors a 1.950, en tant no es faci aquesta actualització urgent del catàleg. 
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Evidentment, dins els darrers Consells de Gerència, ens hem trobat amb edificis, edificis singulars, que 
degut a la seva desprotecció, doncs s’han vist exclosos de protecció. Uns ja tenen demanada la 
demolició, i en fi, entenem que tots aquests edificis, s’han de protegir i s’ha de fer bé, i per fer-ho bé i 
donar-li seguretat jurídica, lo que no pot esser és que arribi una sol·licitud de demolició, i que es quedi 
aturada, o no es dugui, o que es denegui. De moment no s’ha denegada cap, però bé, jo que sé, convé 
donar seguretat jurídica en els propietaris i els promotors. Que sàpiguen que quan demanen una 
llicència, aquest edifici no el podran tomar. Això és un aspecte molt important, i nosaltres entenem que 
això s’ha de fer i a demés amb celeritat, i de forma a demés que no provoqui una avalancha de 
sol·licituds, davant la possibilitat de que es faci aquesta moratòria. Un altre tema que també plantegem, 
és el tema de les ocupacions, és a dir, instar a la Junta de Govern, a abstenir-se de realitzar 
manifestacions i actuacions encaminades a justificar o defensar, la usurpació d’immobles. La usurpació 
d’immobles és un dret, la vivenda és un dret, però no té la mateixa protecció que la propietat privada, i 
això ho hem de tenir en compte. Una cosa són drets i un altre cosa són polítiques socials. Evidentment 
nosaltres entenem que s’ha de donar protecció a la propietat privada, però en el mateix temps, i ho 
posem a la nostra proposició, evitar dur aquest tipus d’actuacions, no impedeix que es duguin a terme 
també actuacions per combatre la precarietat de la vivenda, i els espais públics d’ús veïnal. De fet, una 
de les altres proposicions que fem, va destinada precisament en aquest ús públic de determinats espais 
municipals, la creació d’horts urbans. Entenem que de cap manera es pot fer això, no es poden ocupar 
vivendes, perquè hi ha més drets, i no només els de les persones que ocupen, i inclús i en moltes 
vegades, curiosament ocupen edificis persones que ni siquiera han de menester una vivenda, perquè ja 
la tenen. És a dir, crec que molts coneixem gent que ocupa vivendes, i el vespre se’n va a ca seva a 
dutxar-se i a arreglar-se i torna a l’edifici ocupat. Llavors, anem a esser seriosos, i anem a protegir les 
coses que s’han de protegir, i abstenir-se de fer qualsevol tipus de manifestacions, com hem vist en 
aquests darrers dies. Després passem en el tema de la innovació, demanem que en els pròxims 
pressuposts, es prevegi la contractació de personal i material per promoure i millorar el funcionament 
de la smart office. La smart office des de la seva creació, funciona amb una persona, i disposa d’uns 
medis i uns recursos molt limitats. Si nosaltres volem fer una, promoure la smart city, com a concepte de 
model de ciutat, evidentment no podem funcionar amb una persona i dos ordenadors. Instar la 
constitució de la Comissió de smart city que varem proposar fa ja 9 mesos, i que això pareix que és més 
complicat que un part d’elefant, i accelerar els tràmits per fer la nova contractació. Ja sé que vostè 
l’Equip de Govern, també ho proposen dins una de les seves proposicions, i crec que amb això trobarem 
acord tots. Gràcies.” 
 
Sra. Conrado Quiroga (C’s): 
 
“Sí. Yo voy a hablar de otros bloques, voy a empezar por Turismo. Creemos que el problema 
fundamental que esto ya se debatirá cuando toque, pero es la falta de presupuesto. Creo que se tendría 
que destinar más presupuesto a Turismo, y sobretodo a la Fundación. Y respecto a las propuestas que 
hacemos en torno al turismo, las voy a enumerar, voy a intentar ser rápida: primero que el Equipo de 
Gobierno municipal, mantenga la marca de I Love Palma, y no sea modificada debido al cambio de 
nombre de nuestra capital. Segundo, que realicen más acciones de promoción en origen, de la ciudad de 
Palma, como ciudad de turismo de invierno sobretodo, a través de campañas online y offline. 
Igualmente consideramos que la Web municipal de turismo de Palma, pues deja mucho que desear. 
Creemos que también se tendría que invertir dinero y mejorar la calidad y los contenidos y las redes 
sociales, ya que la Web es digamos, es la cara al exterior respecto a los turistas que nos visitan. También 
pedimos que en las campañas publicitarias destinadas a turistas que nos visitan, siempre se realicen al 
menos en inglés y en alemán, porque se han dado casos en los que se han hecho en catalán, español e 
inglés, y bueno, creo que tiene poco sentido que si nos estamos dirigiendo a los turistas que nos visitan, 
se haga en catalán, inglés y español, y se deje de hacer en alemán. Vale, esto es el bloque de Turismo. 
Respecto a Participación Ciudadana, lo que pedimos es que en el próximo ejercicio presupuestario, la 
cantidad destinada a la gestión de los presupuestos participativos, se destine un millón de euros por 
cada Distrito que es lo que han venido solicitando las asociaciones vecinales. Por otra lado, también otra 
propuesta que tenemos es que el Equipo de Gobierno, remita a los grupos municipales, la relación de 
teléfonos móviles con cargo al Ayuntamiento, las personas que usan dichos teléfonos móviles, y las 
facturas, desde principio de legislatura. Supongo que en esto no tendrá inconveniente. Y respecto al 
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Área de Cultura, solicitamos también que los Premios Ciutat de Palma se hagan, o vuelvan a hacerse en 
el apartado de novela y de poesía, se vuelvan a hacer en ambas lenguas, en castellano y en catalán, 
porque estamos privando al derecho a la cultura, en todas sus expresiones, que son entre ellas 
castellano y catalán. También pedimos que se proceda a la inclusión de las dos lenguas cooficiales, en 
relación a la comunicación que mantiene el Ayuntamiento de Palma con sus administrados. Incluso que 
se estudie la posibilidad de hacerlo en otras lenguas, para que, cuya extensión haga aconsejable que un 
Ayuntamiento como el nuestro, facilite su relación con los administrados. Y por último, también 
pensamos que es conveniente que el Ayuntamiento de Palma, haga o elabore un Plan de conciliación 
laboral y personal y familiar, con el objetivo de establecer y fomentar políticas en este sentido, tanto a 
nivel interno dentro del Ayuntamiento, como fomentarlo a nivel externo a otras empresas. Y por mi 
parte ya está.” 
 
Sr. Cañellas Cardona (C’s): 
 
“Sr. Alcalde, Sres. Regidores, como nos queda muy poco tiempo, voy a ser muy rápido. Prácticamente 
solo voy a leer las proposiciones. En el Área de Seguridad Ciudadana, tal como ya comentó nuestro 
Portavoz ayer, es el Área que ha sido más conflictiva y problemática, durante este año. Nosotros nos 
hemos posicionado desde el primer momento, junto a los Policías y sus derechos y reivindicaciones. Y 
también hemos dado y mostrado nuestro apoyo a la Regidora en esta área. Eso no implica que también 
podamos ser críticos con su gestión, y presentemos proposiciones como las que paso a enumerar ahora 
mismo. Ya sabemos que hace dos días justamente se ha abierto el plazo para el nuevo Jefe de la Policía 
local, pero nosotros ya teníamos la proposición. Y, el pleno del Ayuntamiento insta al Equipo de 
Gobierno, a que se designe definitivamente, al Jefe de la Policía local. También el Pleno del 
Ayuntamiento de Palma, insta al Equipo de Gobierno, a que aumente la presencia policial en los barrios, 
que era una propuesta que nosotros presentábamos, que también en teoría presentaba el Equipo de 
Gobierno, pero actualmente no se está viendo plasmada en los barrios. También el Pleno del 
Ayuntamiento de Palma, insta al Equipo de Gobierno a que garantice la estabilidad laboral a sus Policías 
locales. También el Pleno del Ayuntamiento de Palma, insta al Equipo de Gobierno, a que convoque una 
oferta pública de empleo, para ocupar unas necesidades de la plantilla, tanto de la Policía local, como 
del Cuerpo de Bomberos de Palma. El Equipo de Gobierno también insta, el Pleno del Ayuntamiento, 
perdón, insta al Equipo de Gobierno, a que invierta en mejora, en material y vehículos de la Policía local. 
Por último, y no más importante, el Pleno del Ayuntamiento, insta al Equipo de Gobierno, para que 
informe del estado en que se encuentran las negociaciones, para la recuperación de la concesión del 
parque de bomberos de Palma. Es una proposición que nosotros ya presentamos, nos dijeron que 
estábamos en negociaciones, pero no se ha vuelto a hablar del tema, y hace casi un año de esto. En el 
apartado, o en el Área de Ecología, Agricultura y Bienestar Animal, nosotros creemos que es una, como 
se comentó también ayer, es un área que enunciativamente parece que tiene que abarcar y tiene que 
tener una gran importancia, pero realmente tanto en el tema de Ecología, como de Agricultura, muy 
poquito se ha hecho, excepto algún estudio, pero política real, actuación real, no hemos visto ninguna. 
Sí en el Área de Bienestar Animal, hemos visto algunos movimientos y lo agradecemos. Desde el Grupo 
municipal Ciudadanos, proponemos e insta al Equipo de Gobierno, a que ponga en marcha ya de una 
vez el Registro de maltratadores, el Registro municipal de maltratadores de animales, que fue una 
proposición presentada por nosotros, y aprobada por unanimidad en el Pleno del día 24 de septiembre 
del 2015. También el Pleno del Ayuntamiento de Palma, insta al Equipo de Gobierno, a que habilite las 
paradas que garanticen la seguridad y el bienestar de los animales, que realizan sus trabajos en el 
servicio de calesas. Se nos aseguró que este verano ya dispondríamos de estas instalaciones, y vemos 
que no es así. Por eso instamos a que se ponga en marcha. El Pleno del Ayuntamiento de Palma, insta al 
Equipo de Gobierno, a que mejore los espacios de ocio canino, a que dejen de ser simplemente un solar 
más o menos cerrado, y que pase a ser un solar con una instalación de bancos, sombras, instalaciones 
de agua, y todo lo que es necesario para que realmente estos espacios puedan realizar la función que 
son, de espacio de ocio canino. Y por último, el Pleno del Ayuntamiento de Palma, insta a este Equipo de 
Gobierno, a que aumente el número de los denominados pipi canes, en todas las zonas de Palma, no 
solo en 4 parques principales, sino que se vaya extendiendo este sistema de pipi canes. Muchas gracias.” 
 
Sr. Sánchez Cifre (PP): 
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“Gracias Sr. Alcalde. Desde el grupo del Partido Popular, nos repartiremos el tiempo tres personas, de 
acuerdo a la distribución en tres bloques de las proposiciones. Yo defenderé las propuestas de cohesión 
social y calidad de vida. Nosotros establecemos una proposición genérica, a través de la cual se acuerda 
priorizar el gasto social en los presupuestos, con el objetivo de reducir el índice de pobreza, y mejorar la 
integración social y laboral, así como la inclusión social de los colectivos más vulnerables. Para hacer 
patente esta priorización, establecemos que se acuerde reducir el incremento de altos cargos, aprobado 
por el actual Equipo de Gobierno, destinando tal incremento presupuestario a partidas sociales. Y vamos 
más allá, para hacer también valer los principios de eficacia y eficiencia, al que está sometido el 
Ayuntamiento, también instamos a que se declaren nulos de pleno derecho, todos aquellos Decretos de 
nombramiento de altos cargos, que incumplen el artículo 130.3 de la Ley 7/85, así como el Reglamento 
de organización de gobierno y administración del Ayuntamiento de Palma. También entendemos que 
toda actuación del Ayuntamiento, en cuanto a Servicios Sociales, debe girar en torno al Pacto municipal 
por la inclusión social, y por tanto establecemos que se acuerde impulsar el cumplimiento de las 
medidas establecidas en el Pacto municipal por la inclusión social, y en concreto que se dé prioridad a la 
implantación de los conciertos sociales, como instrumento de garantía de continuidad de los servicios, y 
de las entidades prestadoras de los mismos. En cuanto a las entidades que trabajan el ámbito de 
Servicios Sociales, obviamente, como no puede ser de otra manera, establecemos que se acuerde 
agilizar la aprobación de las convocatorias de subvenciones en materia social, e incluimos que en todas 
aquellas, en todas las mismas se les dote de un carácter prepagable, para facilitar el trabajo de las 
mismas. También en el ámbito de las entidades sociales, establecemos, que todos aquellos trámites 
administrativos, impulsados por entidades sociales, cuyos proyectos beneficien de forma directa a 
colectivos vulnerables, obviamente se les dé un tratamiento prioritario por parte de este Ayuntamiento. 
Y en el ámbito de los posibles usuarios de Servicios Sociales, establecemos que se avance, junto con el 
resto de administraciones, a la creación de una ventana única en Baleares, que gestione, informe a la 
ciudadanía, sobre todos los recursos, prestaciones, y servicios sociales públicos disponibles, con un 
doble objetivo. Primero, hay mucha gente que desconoce obviamente, a que servicios se podría acoger. 
Y por otro lado, son personas que obviamente la administración está obligada a facilitar, y no pueden ir 
de administración a administración, para reclamar unos servicios. En materia de accesibilidad, 
obviamente, que se apruebe la elaboración de un Plan de accesibilidad para Palma, pero lo que es más 
importante, que se establezca una dotación presupuestaria, específica, que permita así, su efectivo 
cumplimiento. En materia de transparencia, acordar trabajar para continuar obteniendo la máxima 
puntuación de transparencia, que ya se obtuvo en la pasada legislatura, según estudio elaborado por 
transparencia internacional. Y para finalizar, en el barrio de Son Gotleu, como área de especial atención, 
establecemos un refuerzo de presencia policial, estableciendo la implantación de una patrulla a pie en el 
barrio, tanto en horario diurno como en horario nocturno. Cedo la palabra ahora a mi compañero.” 
 
Sr. Aguiló Fuster (PP): 
 
“Muchas gracias Sr. Alcalde. Le paso a relacionar las propuestas que tienen que ver con la gestión 
económica, y el fomento de las inversiones productivas. Básicamente todas en una misma línea. Nada 
llena las arcas públicas tanto como la actividad económica, como el crecimiento económico. Y lo que se 
trata es de continuar en esta senda. En este sentido les proponemos, hacer una manifestación pública 
de un compromiso con la estabilidad presupuestaria. De llevar a cabo los próximos incrementos de 
recaudación, tal como se ha producido este año, debido al crecimiento económico dedicarlos 
prioritariamente a inversión productiva, no cualquier inversión. La línea Maginot era una gran inversión 
europea que no sirvió para mucho, para inversión realmente productiva y para la reducción tributaria, 
para iniciar un proceso de senda de reducción tributaria. En este sentido también les proponemos, 
continuar con las reformas de las Ordenanzas municipales, que tienen que ver con la competencia que 
tienen que ver con el fomento de la actividad económica. Durante la legislatura pasada, lo hemos 
reiterado muchas veces, se hizo un esfuerzo muy importante que ha tenido un resultado brillante, y se 
trata de continuar en esa senda reformista. Les proponemos acelerar la puesta en marcha del Palacio de 
Congresos, para evitar retrasos, y también conseguir que los objetivos que se perseguía con él, puedan 
ponerse en marcha cuanto antes. Les proponemos fomentar la emprenedoria, y reconocer el papel 
fundamental de los empresarios en la actividad económica de la ciudad, sobretodo al ser ellos quienes 
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asumen riesgos, para que los demás no los tengamos que asumir. Les proponemos hacer una gestión de 
la tesorería todavía mejor, mucho mejor de la que se hizo durante la legislatura pasada, llegando a 
pagos, a no superar los pagos a proveedores los 30 días. Les proponemos que las empresas municipales, 
continúen con sus planes de viabilidad económico financiera, que continúen siendo gestionadas de una 
forma que permitan obtener los recursos adecuados. Les proponemos que se lleve a cabo, 
determinados beneficios fiscales, a determinados conceptos, que consideramos especialmente 
importantes, partiendo de los comercios tradicionales y emblemáticos, partiendo de la limpieza de la 
ciudad, sobretodo de las pintadas que vemos en todas las barreras de los comercios de la ciudad, y en 
muchos monumentos públicos. Les proponemos, les proponemos hacer una declaración en torno a la 
seguridad jurídica, y en especial a la propiedad privada, recordando que era el segundo de los derechos 
del hombre, de la revolución francesa, que ustedes de alguna manera intentaron conmemorar el día de 
ayer. Les proponemos, les proponemos facilitar la inversión a aquellas empresas que lleven a cabo 
reformas, reformas sobretodo en el ámbito turístico, y el ámbito comercial. Les proponemos también 
dar facilidades tributarias, a quien esté inmerso en un Plan de dinamización, sobretodo si está en 
relación con las patronales y las asociaciones de su respectivo sector. Les proponemos que los IBIs 
tengan progresividad, algo que ustedes llevaron en su programa, y que de alguna manera pensamos que 
debería continuarse en esa senda. Les proponemos hacer rebajas en los impuestos de construcciones y 
obras, a familias numerosas y a todos aquellos que tengan que ver con la smart city. A las empresas, a 
las pequeñas y medianas empresas, sobretodo que afronten planes de algún tipo, de dinamización y que 
sobretodo generen empleo, empleo estable y de calidad. Les proponemos mejorar las fórmulas de pago 
de los contribuyentes, para que sea más fácil llevar a cabo las obligaciones fiscales, y que se pueda hacer 
de una forma más amable. Les proponemos impulsar en todos los sentidos, la filosofia big data, porque 
es la forma de conseguir de alguna manera eficiencia en la gestión de cualquier sector, de cualquier 
segmento, de cualquier departamento. Les proponemos, dar una aceleración, dar un paso decidido, en 
materia de energías renovables, y que tengan reflejo en los presupuestos municipales, ya que de ahí 
podemos ahorrar mucho, al mismo tiempo que cambiamos el modelo energético. Les proponemos una 
vez más, acabar con las pintadas incívicas, hacer una declaración de que estas no van a tener 
continuidad en el futuro, y que por lo tanto se puede acometer su reparación. Les proponemos, instar al 
Gobierno, a que lleve a cabo la ejecución de los fondos de Capitalidad, de los fondos de la Ley de 
Capitalidad, que ustedes mencionan una y otra vez, que se hagan efectivos. Les proponemos reducir el 
número de asesorías y contratos externos, para hacer los trabajos desde las propias, desde los propios 
departamentos del Ayuntamiento. Y les proponemos un Plan de inversiones específico en la Playa de 
Palma, tal como se hizo en la legislatura pasada. Muchas gracias.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Gràcies. Sr. Batle, jo ara passaré a explicar les nostres propostes en el nostre punt 3, d’espais i serveis 
per a les persones. Ressaltaré les que a nosaltres ens pareixen d’aquest bloc més importants, per deixar-
me un temps per a poder explicar de les propostes, tant del Govern com de Ciutadans, les que després 
demanarem qualque tipus d’explicació. Ho dic perquè més que res, crec que és important que faci una 
referència en el nombre de proposicions, que a lo millor amb una transaccional podríem votar a favor. 
D’acord? Bé, de les nostres proposicions, que estan en el punt 3 d’espai i servei per a les persones, vull 
remarcar un parell. Una és la 33, que és d’incrementar els recursos que s’ha reduït per l’atenció de la 
diversitat a les escoles d’infants. Creiem que aquests recursos que s’han reduït, han de tornar a 
augmentar. A la 37, que és garantir l’accés de les famílies en situació de vulnerabilitat social al material 
escolar, impulsant, així mateix, la intervenció socioeducativa. Creiem que és un tema important que des 
de l’àrea de Serveis Socials s’ha de tenir en compte i sinó l’àrea d’Educació. El Ple de l’Ajuntament, la 38, 
el Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Equip de Govern a convocar en temps suficient les ajudes a les 
AMIPAS dels col·legis, és una proposició que nosaltres hem dut aquí vàries vegades, creiem que és 
important, i que nosaltres sapiguem, no es va tornar a dur en Junta de Govern. Creiem que ja és 
primordial que es dugui en Junta de Govern, les ajudes de les AMIPAS. La 49, la 49 és integrar als 
ciutadans en l’elaboració del Pla general d’ordenació urbana. Nosaltres aquí varem dur una proposició 
que varem dir que volíem el màxim consens. Crec que els ciutadans han d’estar inclosos. La 50, que és 
habilitar canals de participació directa, per tal que els ciutadans puguin intervenir en la presa de 
decisions d’aquest Govern, per fer una democràcia més real. La 51, les solucions a projectes paralitzats, 
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com Gesa, Son Busquets, l’hospital de Son Dureta, l’antiga presó de Camp Redó. Tot cercant el interès 
general de la ciutadania. Sempre demanant el màxim consens. La 52, la unanimitat, el Ple de 
l’Ajuntament insta al Equip de Govern a complir en la màxima urgència, la proposició aprovada, que 
varem aprovar aquí per unanimitat, del mes de setembre 2015. No és altre sinó que es faci el tram del 
camí dels Reis, comprès entre la rotonda de Madre Alberta i la base de Jaume II. Es va aprovar el 
setembre, i jo ja ho deia ahir, crec que és important que quan abans millor, el Sr. Noguera faci un anunci 
i digui que ha començat en marxa aquesta expropiació dels terrenys o qualsevol solució que doni, 
perquè és un tema que ens pareix, que creiem que és molt important. La 55, que les dues llengües 
cooficials a la ciutat, serveixin per comunicar als ciutadans. És qualque cosa tan senzilla com això. La 56, 
és un Pla d’actuació contra les pintades vandàliques, que facin un Conveni, que sé que estan pendents 
de signar aquest Conveni amb el Consell Insular de Mallorca. Doncs miri, que es firmi quant abans, 
perquè lo que no pot esser és que en el Baluard del Príncep, en un any, no s’ha llevat cap pintada ni una, 
cap pintada ni una en un any en el Baluard del Príncep. Sé que tarden molt els permisos, però un any no 
tarden els permisos, per tant mentre es signi o no es signi aquest Conveni, que es demanin puntualment 
a la Comissió de patrimoni, per començar a netejar. Perquè crec que serà més ràpid començar a 
demanar directament a la Comissió de patrimoni, perquè el mes següent es reuneix, que ens donin 
permís per actuar en el Baluard del Príncep, que signar el Conveni, que veiem que tarda molt. La 57, la 
retirada immediata del nou sistema de trastos, i no l’explico, perquè crec que ahir ja va quedar 
pròpiament evident. I a demés he de dir que una vegada més Sr. Batle, avui dematí en el meu mòbil 
concret, he rebut 10 fotografies de trastos enmig del carrer, 10 fotografies. Quan me’n vagi li passaré a 
la Sra. Truyol. Ho faig moltes vegades, de vegades les pengem a les xarxes i de vegades directament li 
passo a ella. Però creiem que això no pot esser, és cada dia, cada dia, cada dia. Inclús vull pensar que 
aquest sistema del no recollida de trastos, aquesta retallada d’un sistema que funcionava, s’ha fet amb 
bona intenció, però escoltin, no funciona, i quan no funciona, crec que lo important és rectificar. Sense 
fer mal a ningú, però rectifiquin, ara mateix estava llegint una comunicació d’un veïnat que està 
desesperat, desesperat, i me demanava ajuda, me demanava a veure si amem que avui que veuria a la 
Sra. Truyol, li passava les seves fotografies. Li he dit que sí que ho faria, i li passaré. A la 59, impulsar 
totes les accions necessàries per la recuperació de les 3 banderes blaves perdudes per les platges dels 
municipi. I evidentment si podem recuperat una quarta que no tenim des de fa una sèrie d’anys, que és 
la de Cala Major, millor. La 63, el Ple de l’Ajuntament de Palma, insta a l’Equip de Govern a dur a terme 
reforços de neteja a la barriada de Son Gotleu, ateses les especials circumstàncies. He de dir que 
aquesta en concret, ens l’han feta des d’una entitat veïnal de Son Gotleu. Vull dir, va estar el Sr. 
Quiñonero, que ha demanat un Pla diferenciat d’això. O també un Pla de seguretat diferenciat. Com que 
ens ho han demanat, l’he volguda reflectir. Mirin, ara ja amb el temps que me queda, volia explicar. 
Començaré amb les proposicions del Govern, si els pareix. Les proposicions del Govern, podríem dir que 
diríem sí a totes, excepte a unes que jo mencionaré. D’acord? D’aquestes que jo mencionaré, demanem 
primer una explicació, per després, perquè després nosaltres decidirem la nostra votació. I en qualcunes 
d’elles es podrien recepcionar. La primera que volem una explicació i la tenim en interrogant, és la 
número 12, la de limitar els excessos d’ocupació. Nosaltres creiem que no s’han de permetre mai els 
excessos d’ocupació, i que s’han de fer complir les normatives existents, i les Ordenances existents, per 
tant això de limitar els accessos no la veiem clara. És la número 12. Després la número 19, agilitzar i 
millorar el sistema de subvencions a associacions de veïns i veïnes de Palma. I també a les Federacions 
de veïnats pensem nosaltres, la 19, que la voldríem transaccionar. També no hem trobat per enlloc, 
accelerar les subvencions a la gent gran, nosaltres sabem que reben subvencions els veïnats i les entitats 
de gent gran. Perquè no accelerem també les de la gent gran? Ens ha quedat un poc pendent aquest 
tema. La número 20, iniciar els tràmits per l’auditoria externa del deute, nosaltres volem que ens ho 
expliquin, creiem que no fan falta més auditories externes. Perquè es vol fer aquesta auditoria externa? 
I després de que tinguem aquesta auditoria externa, i que ens costarà no sabem quant. Que fem? La 
número 22, també volem que l’expliquin. La número 27, remunicipalitzar majoritàriament el servei 010. 
Volem que ens l’expliquin. La 32, la 37, la 36, la 40, la 47, la 48, la 54, la 56, la 57. Era la 48, després era 
la 54, la 56, la 57, la 60, la 62, la 65. I ja està. D’aquestes repeteixo que no vol dir que diguem que no, a 
lo millor a qualcunes direm que no i a qualcunes. Sí, me pareix que he dit, perdó, la 47 crec que l’he 
mencionada. La 47 crec que l’he mencionada, no sé si l’he mencionada o no. Val? Idò era que me 
l’expliquin, bàsicament és que l’auditoria volem que sigui interna. Això és la transaccional que els 
proposaríem. Hi ha una auditoria, a la 47, que l’auditoria sigui interna. Ara passo, si tinc un minut, passo 
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només per dir les de Ciutadans, Ciutadans només volem que ens expliquin sis, votaríem a totes que sí, 
llevat que de sis ens agradaria que ens ho expliquessin, o transaccionar. Que és la número 5, és la 
número 12, és la número 17, la 19, la 22 i la 28. I ja està. Això és tot. Gràcies. Ciutadans me demanen 
que els hi repeteixi, els hi repeteixo un segon. Ciutadans la 5, la 12, la 17, la 19, la 22 i la 28. D’acord? 
Gràcies.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Sí, jo primer faré una explicació general del perquè de les nostres propostes, i alguns exemples. No els 
podrem explicar totes. I miraré a veure amem si podem explicar qualcuna de les que demanaven per 
part del PP, i sinó en el segon torn, perquè no tenim molt de temps. Bé, nosaltres partim de que la 
situació per desgràcia estam vivint una situació d’emergència social i ambiental molt important, tant a 
nivell local com a nivell global, i per tant l’Ajuntament té prioritats que és donar resposta i donar 
solucions en aquestes problemàtiques que es marquen, tant en el nivell de les persones, del benestar de 
les persones, com a la cura del entorn. Aquesta situació d’emergència, es veu avalada, hi ha moltes 
dades i ja ningú nega aquesta situació, que la situació de desigualtat social és cada vegada més creixent. 
Veiem les dades d’atur, que en aquests darrers mesos s’ha reduït l’atur. Però per un altre costat també 
coneixem les dades del tipus i la qualitat del treball, i és una evidència des de fa anys, que s’està 
estabilitzant una bossa de treballadors i treballadores pobres, que des de l’Ajuntament, en la mesura de 
les seves possibilitats, també hi ha de fer front. I per un altre costat, contrasten aquestes dades de 
pobresa i de precarietat laboral, amb els beneficis milionaris de certes empreses i certes famílies. Per 
tant la desigualtat social és un dels fronts oberts que hem de tenir com Ajuntament. I per un altre costat 
també, és una evidència amb l’emergència ambiental, que els recursos naturals i els recursos de que 
disposem per beneficiar i incrementar el benestar de les persones, també són limitats. Per tant, tenim 
un sistema econòmic dominant, que és purament depredador, en un sentit estricte. Si deixem el mercat 
en llibertat diguéssim, si no apliquem mesures i controls des dels ens públics, es retallen els drets 
laborals, i es destrueix el medi ambient. Per tant, com Ajuntament, hem d’estar en el servei de les 
persones, i posar en el focus d’atenció, el benestar de la gent, i la cura del nostre entorn. Tenim molts 
de reptes, que són reptes pendents, perquè hi ha molts d’ells que els darrers anys, no se’ls hi ha fet 
front. I per un altre costat són pendents, però a demés són altament exigits, per gran part de la societat. 
Hi ha molts de col·lectius que ja fa molt de temps que reclamen certes millores, i tant en la qualitat dels 
serveis públics, com en la cura del nostre entorn, de la ciutat, del nostre espai urbà, tant l’espai 
urbanitzat com el medi ambient. I quin és el plantejament i com volem assolir nosaltres com Ajuntament 
aquests reptes? Aquests reptes, d’incrementar el benestar de les persones i la seva qualitat de vida, i de 
tenir cura del nostre entorn. Idò ho volem fer amb grans dosis de participació i implicació social. 
Nosaltres estam convençuts que l’Ajuntament en solitari, arribarà molt, no arribarà enfora si no ho fa 
acompanyat de les persones dels col·lectius, de les empreses, de les entitats. Per tant, hem de treballar 
d’una manera molt més intensa el debat públic, els processos de participació, i arribar assolir consensos 
per aplicar polítiques concretes. Però per un altre costat, també per a nosaltres és molt important, les 
formes de fer amb la igualtat, tant a nivell social, que totes les persones es mereixen uns serveis públics 
de qualitat, però també tots els barris i tots els pobles de Palma. Per a nosaltres és fonamental 
redistribuir els recursos i les nostres polítiques, a tots i cada un dels barris i pobles de Palma, perquè no 
volem barris de primera i barris de segona, com algunes altres vegades s’ha practicat. Per tant hem de 
fer polítiques en aquest sentit. I proposem unes 78 propostes o resolucions, que van encaminades 
precisament a això, a enfrontar els problemes de les persones, i trobar-hi solucions. I en el mateix 
temps, totes elles són propostes realistes, que podem desenvolupar perfectament dedins el proper any, 
i que estam convençuts que ens poden ajudar a millorar la vida, la qualitat de vida dels veïnats i 
veïnades de Palma, que no en el fons això és lo important. I a més a més, totes elles, com no podia esser 
d’altre manera, s’emmarquen dedins els compromisos de l’acord de Govern que tenim amb la 
ciutadania, i per tant estam fent efectius, o farem efectius aquests acords. Per un costat, podríem 
emmarcar diferents blocs, en totes les propostes que hem presentat. Per un costat tenim les propostes 
que van encaminades a potenciar noves formes de fer política. Per un costat totes les mesures a nivell 
de participació i transparència. Per un costat introduir la participació com un eix transversal a diferents 
àrees, tant evidentment des de l’àrea de la Regidoria de Participació Ciutadana, però també per 
exemple en l’àmbit de la igualtat, amb el Consell de la Dona, o amb la mesa de mobilitat, entre altres 
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exemples. I també aquesta millora del sistema de les subvencions a les associacions de veïns, com seria 
el calendari, millorar el calendari, perquè les entitats puguin fer una millor planificació de les seves 
activitats, com millorar la tramitació d’una manera més àgil, perquè ara hi ha molt de procediment 
administratiu farragós, que dificulta l’accés i la bona gestió per part de les entitats en aquestes 
subvencions. Un altre proposta seria aquesta auditoria externa del deute, és un reclam ciutadà des de fa 
uns anys, per la manca de transparència en els darrers anys, de totes les administracions públiques, i 
considerem que és un deure de l’administració, donar compte de quin deute tenim, perquè l’hem 
adquirit, i de quina manera el podem retornar. I si hi ha deute il·legítim, evidentment obrir el debat de si 
s’ha de retornar o no. Per tant, creiem que aquesta auditoria externa del deute, és un exercici de 
transparència i de tenir uns comptes clars,  no només a nivell intern com Ajuntament, sinó a nivell 
extern. I per un altre costat, també en la línea d’aquestes propostes, d’una nova forma de fer política, 
molt més democràtica i més oberta, també ressaltaríem per exemple aquesta política de proximitat, 
obrint una nova oficina en el Districte de Ponent o també obrint una nova oficina d’atenció ciutadana a 
Son Moix. Per un altre costat, un altre línea de propostes serien les propostes que ven encaminades a 
potenciar el desenvolupament local. Volem que Palma sigui una ciutat dinàmica, culturalment, que es 
generi una economia centrada en les persones, en el benestar de les persones, i tenim una sèrie de 
propostes, en poso un parell d’exemples. Per exemple, a nivell de cultura, seria obrir el Casal Balaguer, 
que creiem que té un valor patrimonial i cultural molt important per a la ciutat, i serà  un punt de 
referència a nivell cultural. I també podria esser, el obrir les biblioteques durant tot l’estiu. Que 
recordem que els darrers anys les biblioteques de gestió directe per part de l’Ajuntament, no estaien 
obertes durant tot l’estiu. Després, en relació a turisme, entre d’altres propostes, volem fomentar un 
turisme sostenible. Sabem que estam en una situació de massificació turística, i per tant hem de 
començar a construir un turisme molt més sostenible i de qualitat, i també lluitar i posar mesures, per 
reduir el sistema de tot inclòs, que tant de mal fa en el petit comerç i a l’economia real. Per un altre 
costat, en termes d’ocupació, perquè tenim dades d’atur i precarietat importants, per un costat s’està 
fent feina en tenir un Pacte de l’ocupació, consensuat entre tots els actors polítics i socials. I per un altre 
costat, incrementar els recursos de formació, per poder combatre aquest atur i el treball precari que 
tantes persones pateixen. Per un altre costat, com no podia esser d’un altre manera, també posem 
mesures de protecció del petit comerç, perquè sabem que el teixit comercial del petit comerç, és el que 
realment vertebra una economia productiva i local per la ciutat. Per un altre costat, en termes 
econòmics, de taxes i hisenda pública, també proposem incrementar el IBI a les persones que més 
tenen. Nosaltres creiem que la fiscalitat ha d’esser més progressiva que l’actual, i aquesta seria una de 
les mesures que ja ens varem comprometre a fer. Per un altre costat, en relació a contractació pública, 
incorporarem les clàusules socials, com ja s’ha anunciat altres vegades. Considerem que la contractació 
pública és una mesura, és una activitat econòmica, que fem com administració pública, i per tant hem 
de garantir que siguin contractes de qualitat, pels veïnats i pels treballadors, que la desenvoluparan. Per 
un altre costat, també avançarem en la recuperació de drets i serveis, que s’havien perdut els darrers 
anys per les retallades. Incrementarem i posarem en valor, els mercats municipals i els mercadets 
socials, d’iniciativa veïnal. I també considerem interessant pel desenvolupament local, recuperar els 
molins, i crear rutes cicloturístiques en el Pla de Sant Jordi, vinculades a la zona turística. Per un altre 
costat, les propostes vinculades en el benestar i a la igualtat social, també són un aspecte molt 
important, com deia abans per tenir cura de les persones, i garantir o avançar cap a la igualtat real. Per 
exemple, propostes de benestar social, seria l’obertura d’aquest nou punt d’atenció de Serveis Socials a 
la Soledat. Així garantim també uns Serveis Socials de proximitat. Hem obert diferents espais, i aquest 
serà el proper. I per un altre costat per exemple, incrementar de 3.000 a 9.000 hores de servei, 
d’atenció domiciliària, i per tant s’incrementaran les persones beneficiàries d’aquest servei. En termes 
d’igualtat, entre d’altres línees, proposem fer un Pla de feina, per treballar amb les treballadores 
sexuals, per millorar la seva situació. I en relació al habitatge, és evident que hi ha una necessitat, i una 
situació que hem de revertir, allà on hi ha edificis i habitatges buits, i persones sense habitatge. I per un 
costat, estam treballant en crear un parc d’habitatges de lloguer social en el Camp Redó, i el seguir 
negociant i parlant amb el sector bancari, perquè cedeixi habitatges buits perquè es puguin gestionar a 
l’Ajuntament també com habitatge social, perquè les persones sense habitatge hi tinguin accés. I per un 
altre costat, també no podríem oblidar totes les propostes relatives a fomentar una ciutat molt més 
habitable, a generar un entorn saludable, com pot esser per exemple des d’Urbanisme, la creació, el inici 
de la creació d’un nou pulmó verd a ciutat. Creiem que és important acostar la ciutat a la natura, però 
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també és important com se, és important també reordenar el model de ciutat, que és lo que volem que 
succeeixi a l’espai públic, i hem de tenir un equilibri entre l’activitat econòmica, l’activitat veïnal, i el 
descans dels veïnats. I també plantegem una sèrie de plans d’usos a eixos i espais que ara mateix estan 
també amb una saturació de terrasses, i que necessitem mantenir un equilibri, sempre cercant aquest 
Pla d’usos, amb el consens de tots els actors implicats. Per un altre costat, en mobilitat, per a nosaltres 
és molt important fomentar la mobilitat sostenible, i per això proposem pacificar el trànsit en el centre 
històric. Es millorarà molt tenint una mobilitat més sostenible. Per un altre costat, a nivell 
d’infraestructures i accessibilitat s’està, es proposa fer un Pla de xoc de manteniment de les escoles 
públiques, centres educatius que han estat abandonats els darrers anys, i que ara comencen a tenir un 
manteniment adequat per part de l’Ajuntament. Així com també es proposa una sèrie de millores al 
enllumenat públic, a diferents barris que també havien estat oblidats durant els darrers anys. I en relació 
a Seguretat ciutadana, una de les propostes entre d’altres que duim, és fer una sèrie d’auditories de 
qualitat, per a poder millorar els serveis de la Policia local, perquè creiem que és un servei que és molt 
important pels veïnats i pels barris, i hem d’encertar quins han d’esser els objectius a millorar. Per un 
altre costat, des de l’àmbit d’ecologia, es proposa entre d’altres coses, fer de Cabrera la primera illa 
balear 100% renovables i autosuficients, en termes energètics. I per un altre costat, implantar 
programes d’educació ambiental, tant a escoles com a barris. Un també aspecte molt oblidat. I en 
relació a les propostes que ens demanen explicació, és que són vàries i bé, n’hi ha alguna que les he 
comentar ara com lo de l’ocupació del espai públic, l’auditoria externa. A veure, és que n’hi ha moltes 
que. La 32. Vols que després? Bé, és que hi ha algunes que les he explicat un poc ara, la de, crec que 
queden, la de la contractació. Aplicar mesures, això es realitzarà des de, el 22, aplicar mesures d’eines 
de contractació per la petita i mitjana empresa, idò precisament això que es facilitarà des de Palma 
Activa, s’està fent feina també amb les entitats de petita i mitjana empresa, per fer una feina més 
directa entre Palma Activa i aquestes empreses, per a poder trobar persones que estan cercant feina i 
poder-les ubicar en aquestes empreses. Quan hi ha una oferta de treball, i una demanda de treball, 
vincular aquesta, és això, fer de mediador, fer de mediadors entre la petita i mitjana empresa i les 
persones que cerquen feina. Val? Després lo del sistema de subvencions, també crec que ho he explicat 
una mica. Després publicar a la Web els salaris de l’Àrea de Seguretat Ciutadana, crec que queda clar, no 
sé quin tipus d’explicació volíeu. La 32, de la Web de publicar els salaris del personal del Àrea de 
Seguretat Ciutadana. Val. Després la 37 també bé és incrementar les zones Acire en el centre històric, 
una proposta que també ja ha sortit en els mitjans, i s’ha plantejat. Després de la 40, es millorarà les 
prioritats pels vianants. No sé si. Bé, és precisament, són propostes de PMUS que es varen aprovar el 
2017, el 2014, i que s’estan començant a implementar. Després, el Pla de sequera, l’auditoria de l’aigua 
és interna, s’ha fet, ja s’ha fet una per part d’Emaya i hi ha un model d’auditoria. Sí, la 47 és interna i ja 
s’ha feta. Després, a la nova Ordenança, estam treballant en un esborrany ja de nova Ordenança, vos 
convocarem a una reunió en les properes setmanes o el mes de juliol, per explicar-vos-la i començar el 
debat, però són, és una nova Ordenança perquè l’actual està, vull dir la Llei autonòmica i la Llei estatal, 
ha avançat i ens hem de posar al dia amb l’Ordenança, i així aprofitem per millorar-la. Després la 54, 
convocatòria trimestral per organitzar mercadets, és perquè hi ha moltes entitats veïnals i associacions, 
que volen organitzar mercadets puntuals a les places dels barris, i s’està tramitant, perquè puguin tenir 
un permís, que diguin, doncs si una entitat vol que cada mes, un pic en el mes, hi hagi un mercadet en el 
seu barri, un mercadet solidari, idò tramitar-ho en bloc, per no haver de fer una tramitació individual de 
cada una d’elles. Després a la 56, és precisament per poder tenir un millor equilibri entre l’activitat d’oci 
i les festes i el descans dels veïnats. Idò poder arribar a un acord, en quines són les franges horàries per 
a poder realitzar segons quins tipus d’activitats, que provoquen renous o possibles molèsties a veïnats. I 
la 57 és en el sentit que hem comentat, de recuperar els drets de les persones que fan feina a 
l’Ajuntament, i de millorar els serveis públics. La 60 també ja ho he comentat del IBI. La 62 s’està 
treballant ja amb els músics de carrer, per elaborar un Reglament consensuat i també amb els veïnats 
evidentment, per a poder regular la seva activitat, i que tinguin garantia, tant els músics com els veïnats, 
com tothom, tots els sectors. I el 65, són això, són millores també de demandes veïnals d’aquests barris, 
des de fa molt de temps, i s’estan començant, se començaran a planificar aquestes millores de l’espai 
públic.” 
 
Sr. Ribas Dietrich (C’s): 
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“Sí. Gràcies Sr. Batle. En contestació a les preguntes que ha formulat el grup Popular, dir-li doncs que 
aquesta proposició relativa en els horts urbans, és molt simple. Hi ha uns solars municipals que no se’ls 
dona ús, que estan deteriorats. I considerem que aquests solars se podrien donar un ús a la ciutadania, i 
deixar que siguin els ciutadans els que facin profit de ell. En quant en el tema de la mobilitat, doncs 
considerem que hi ha una insuficiència de carril bici, a determinades zones de Palma, i que s’ha de 
millorar. Simplement no hi ha més. I lo dels conductors de la EMT, de la compra de nous autobusos, la 
proposta número 22, doncs és que considerem que els conductors d’autobusos, es tiren moltes hores 
dins l’autobús, i per tant són les primeres persones que haurien de participar en aquest procediment per 
comprar els autobusos. I doncs creiem que se’ls ha de tenir en compte. Tots sabem que hi ha dos tipus 
d’autobusos IVECO i el MERCEDES actualment, i que uns s’estimen més uns que uns altres, doncs 
escoltar-los antes de comprar, i que després no sigui massa tard. En quant a les proposicions dels altres 
grups. Començaré xerrant un poc del tema de l’economia. Nosaltres estam d’acord completament en 
que s’ha de mantenir l’estabilitat pressupostària, tal com propugna el Partit Popular, a la seva proposició 
número 12. En quant en els imposts, considerem que ha d’esser progressius, tal com també xerra el 
Partit Popular, i que s’han de fomentar les bonificacions, tant del Impost de Construcció, com del Impost 
de Bens Immobles, per potenciar el comerç i les petites i mitjanes empreses. En quant a la progressivitat 
del IBI, també entenem que s’ha de mantenir aquesta progressivitat, és al proposició número 22 del PP, 
però estam en contra perquè considerem que precisament atempta en aquesta progressivitat del 
impost, el increment del tipus diferencial, i menys sense que ens expliquin exactament, en quina quantia 
el volen incrementar. Considerem que s’ha de mantenir, s’ha d’intentar aconseguir que el pago en els 
proveïdors sigui en un termini de 30 dies, tal com propugna el Partit Popular. Passem ara a Urbanisme, 
el PGOU estam d’acord completament, en que ha d’esser un procediment participatiu, en el que la 
ciutadania participi de forma activa. Creiem que això ja amb el Pla Litoral de Ponent va esser la primera 
passa, i tenim entès que l’Equip de Govern va per aquest camí. Nosaltres en això trobarà tot el nostre 
recolzament. Estam d’acord també en la prolongació del camí dels Reis, creiem que és totalment 
necessària. En quant en el punt 19, la seguretat jurídica i la defensa de propietat privada, estam 
totalment d’acord. De fet hi ha proposicions al propi Equip de Govern, que no surten de la legalitat, com 
altres actuacions que fan determinats regidors del Equip de Govern, com és la promoció de Palma 
Habitada i dels lloguers socials, especialment a la zona de Camp Redó. Jo Sr. Molina crec que és per aquí 
per on ha d’anar vostè, i no per la il·legalitat i la comissió de delictes. En quant en el canòdrom Sr. 
Noguera, jo sé que és una proposició seva, doncs votarem que no, votarem que no, bàsicament per una 
cosa, perquè hi ha una indemnització de entre 7 i 9 milions als propietaris, i antes de votar a favor, que a 
lo millor nosaltres també voldríem que allà hi hagués un bosc, voldríem sabre com es pagaran aquestes 
indemnitzacions en els propietaris dels terrenys. La ocupació de via pública, és un tema que ens 
preocupa. Estam d’acord que la via pública ha d’esser pels vianants i per bicicletes i tal, però sense que 
això suposi en el mateix temps, un empitjorament de l’activitat comercial i de l’activitat de la 
restauració. S’ha de tenir molt en compte. En quant a la mobilitat, el tema del Acire, i també el tema 
dels vianants, ens abstindrem perquè són temes que considerem que haurien d’anar dins la mesa de 
mobilitat, i participar tots els sectors implicats, i per tant en els dos, les dues proposicions que fan 
referència en aquest punt ens abstenim, però votarem a favor de la mesa de la mobilitat. En quant al 
SMAP, estam molt contents de que es potenciïn els sistemes, perquè entre altres coses, doncs pareix 
que el Sr. Ferrer fins ara utilitzava un àbac o els ditets, per sabre al SMAP els doblers que li robaven, i 
d’aquesta manera podrà començar a emprar ordenadors, i tampoc s’equivocarà dient si uns regidors 
empren més o menys el cotxe, perquè això, a demés d’esser un atemptat contra la dignitat dels 
regidors, dels equips, dels grups municipals de l’oposició, és una indecència que vostè va cometre. 
Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Molt bé, gràcies. Ara té la paraula el Partit Popular.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Bé Sr. Batle. Començaré primer per les proposicions de.” 
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Sr. Cañellas Cardona (C’s): 
 
“Sr. Batle. No hem acabat.” 
 
Sr. Batle (PP): 
 
“Perdó, perdó, disculpin. Pensava que sí. Endavant.” 
 
Sra. Conrado Quiroga (C’s): 
 
“Gracias. Bueno, en contestación a las preguntas que ha hecho el Partido Popular respecto a puntos que 
me tocan. Punto 12, no sé si lo que tengo que explicar es la proposición en sí, o lo que no entienden es 
el apartado este de, tengo que revisar esto. Esto se ha colado, no tenía que, de hecho no estaba ni aquí, 
estaba en otro sitio pero se ha colado. Sí, le explico, la proposición en si es que se hagan más acciones 
de promoción o campañas publicitarias en los países de origen, en base, que se haga un estudio de en 
que países nos conviene hacer más campañas publicitarias, para anunciar Palma como ciudad de destino 
en invierno. Y con campañas publicitarias online y offline. Lo de tengo que revisar esto, se puede anular. 
Después hay otra pregunta que hice sobre la proposición número 17, de las dos lenguas cooficiales, que 
esto ya lo hemos hablado en otros Plenos, que no solo es que la administración se pueda, se comunique 
con los administrados en las dos lenguas cooficiales, sino también en otras lenguas de gente o 
residentes extranjeros que viven aquí, y que puede incluso facilitarles pues la comunicación con la 
administración. Y creo que ya está. Bueno, en relación a las proposiciones del Equipo de Gobierno, 
comentar que la proposición número 17, vamos a abstenernos, porque es una obviedad el seguir 
afrontando las dificultades. No sé si esto se refiere, al hablar de conseguir una inminente adjudicación. 
Bueno, yo creo que ahora mismo ya se ha abierto el plazo, se han abierto unos plazos para la 
adjudicación, y simplemente hay que ajustarse a ellos, con lo cual pues sí que nosotros consideramos 
que ahora pues el proceso está abierto, y tiene que seguir adelante en esos términos, y en los plazos 
que establezca la Ley. Por otro lado, tampoco estamos de acuerdo con la 20, vamos a votar en contra, 
porque consideramos que no es necesaria una auditoria externa, que tenemos personal suficiente aquí 
y competente en la casa, como para hacer este estudio. Sí que quiero destacar, que es importante el 
Plan de Intervención municipal, consensuado con las entidades, que hacen trabajos, a personas que 
ejercen la prostitución, esto es un colectivo que también nos preocupa, y que evidentemente vamos a 
votar que sí. Y regular de forma consensuada con el sector la actividad que realizan, actividades de los 
músicos al carrer, nos vamos a abstener, porque tampoco sabemos, o sea es una proposición muy 
general. Sí que consideramos que hay que regularlo, pero no, es algo tan general que habría que ir a lo 
concreto para saber si votamos a favor o en contra. No sabemos un poco por donde quieren ir. Respecto 
a las del PP, lo mismo, la 14 el Palacio de Congresos, instar al Equipo de Gobierno a acelerar la puesta en 
marcha, pues lo que acabo de comentar antes, ya se ha abierto un proceso, y hay que ajustarse a los 
términos y a los plazos que marca la Ley, con lo cual pues si se pudiera acelerar, dentro del marco de la 
legalidad, pues que acelere, pero creo que esto está establecido, y no hay mucho más que hacer. 
También estamos de acuerdo, por destacar otra cosa, con el tema de la Ordenanza de ocupación de vía 
pública, creo que en Plenos anteriores se votó en contra, y creemos que tendríamos que, tendría que 
haber un consenso total entre todas las partes implicadas y los partidos políticos, con lo cual esperemos 
que esta también se vote a favor por unanimidad. También estamos totalmente de acuerdo con la 
proposición número 54, respecto a que los Regidores tienen que ejercer su cargo con ejemplaridad y 
responsabilidad, y cumpliendo con la legalidad vigente, y las resoluciones judiciales. Y esto 
evidentemente, creo que si se refiere al Sr. Molina, creemos que, evidentemente vamos a votar a favor 
en esta proposición, porque el Sr. Molina creemos que usted como Regidor tiene una responsabilidad 
importante con los ciudadanos, y creemos que tiene que posicionarse siempre al lado de la legalidad, y 
no fomentar la comisión de delitos. Y ya está.” 
 
Sr. Cañellas Cardona (C’s): 
 
“Buenos días. Bueno, en principio, empezando por las proposiciones del Equipo de Gobierno, en el 
punto 26, estamos de acuerdo en que se tiene que actuar en el barrio de Camp Redó, pero nos vamos a 
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abstener porque falta información, no, es una proposición que no concreta nada, y es muy subjetiva, 
por eso nos vamos a abstener. En el punto 27 sí que vamos a votar a favor. En el Área de Seguridad, que 
es de los puntos 29 a 36, vamos a votar a favor, como no podía ser de otra forma. En el apartado de 
Medioambiente, punto 43 a 53, también vamos a votar a favor. Y en el Área de Esports, en el punto 68, 
también votaremos a favor. Contestando a las proposiciones del grupo del Partido Popular, vamos a 
votar a favor en todos los aspectos que hace referencia a seguridad ciudadana, pero nos vamos a 
abstener en dos puntos, que nos gustaría que nos pudieran concretar. Uno es el punto 28, que es que 
no lo vemos, también es muy, no está muy claro, por eso nos gustaría que antes, en principio nos 
abstenemos, si nos pueden especificar algo más, podríamos cambiar nuestro sentido del voto. Y en el 
punto 41, nosotros, y estando de acuerdo en que se tendría que devolver la competencia de Función 
Pública del Área de Seguridad Ciudadana, ya nosotros votamos que fuera de una forma excepcional, y 
en un tempo razonable. Nosotros seguimos diciendo que tiene que ser de una forma excepcional, y con 
un tiempo razonable. Creemos que estos 6 meses, tenemos que darles un tiempo todavía mayor, para 
que puedan cumplir con su misión, por eso al igual que nos abstuvimos en la proposición que se 
presentó en otros Plenos, mantenemos nuestro sentido del voto y también nos vamos a abstener. 
Muchas gracias.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Gràcies Sr. Batle. Començaré per les proposicions, intentaré esser clara amb l’explicació de les 
votacions. I sí que és vera que en qualcunes, si jo ara demano una transacció en el final li demanaria una 
mica de temps, per si ens donen la transacció, perquè quedi clar. D’acord? La nostra intenció és que 
quedi clara que, en totes les proposicions que considerem que és lo millor pels ciutadans de Palma, 
votem a favor directament. En qualcunes d’elles, creiem que no són bones, o que són ideològiques 
sense aportar res, evidentment votarem en contra. Però me vull explicar. Començant per la proposició 6 
del Govern, allà on posa realitzem un estudi tècnic, voldríem demanar a veure amem si aquest estudi 
tècnic és un estudi tècnic intern o és un estudi tècnic extern. Nosaltres votaríem a favor, sempre i quan 
fos un estudi intern. Creiem que l’estudi tècnic d’Infraestructures per les escoles és necessari, no sé a 
qui, no sé si aquest estudi tècnic per les infraestructures de les escoles, creiem que és necessari, 
votaríem a favor. Però lo que no sabem és si és extern o no és extern.” 
 
Sr. Romero (SOMPALMA): 
 
“Es un estudio interno.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Es un estudio interno. Perfecte.” 
 
Sr. Romero (SOMPALMA): 
 
“Y está avanzado.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Votem a favor de la proposta 6. Passem a la proposta 12, jo havia dit abans que la proposta 12, 
nosaltres entenem que no es poden permetre cap excés d’ocupació, perquè ara tenim una Ordenança 
pública d’ocupació. Per tant, això de limitar els excessos d’ocupació, queda molt obert. No sé si és que 
de manera arbitrària, es voldran limitar els excessos d’ocupació, quan es considerin que s’han limitat 
l’ocupació, i no tenint en compte la normativa i l’Ordenança d’aquí. Per tant, si, com que nosaltres 
després a les nostres propostes, hem presentat que volem que es faci una ocupació de via pública, i 
sabem que s’estan preparant per fer-se, i hem demanat una vegada més que es faci amb consens, que 
no sabem que ens votaran avui aquí. Ens varen votar que no en el Plenari, però entenem que l’ocupació, 
això de no permetre l’excés, nosaltres estam en contra dels excessos, i estam a favor del compliment de 
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les normatives. Si això és no permetre excessos d’ocupació perfecte, limitar no ens pareix adequat la 
paraula limitar.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, sí, bueno, en este caso hemos hablado, sí que pondríamos no permitir los excesos de ocupación de 
vía pública.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Perfecte, votem a favor.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Venga, gracias.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Per tant, si és no permetre els excessos, com que és debat a la normativa evidentment votarem a favor 
de la proposta 22, la proposta, perdó, proposta 12, proposta 12. Proposta 13, obrir un nou espai verd 
tal, aquí en aquesta, nosaltres dúiem en el nostre programa electoral, fer aquesta falca verda en el 
canòdrom, perquè l’havíem pressupostada. Lo que no tenim clar és el pressupost del velòdrom del 
Tirador. Per tant pensant que sí que és necessària la falca verda, no podem votar que sí, no ens podem 
votar a favor de la proposta 13, perquè no tenim la valoració, les indemnitzacions del velòdrom. Si just 
hagués estat el canòdrom sí, perquè ho teníem pressupostat i ja sabíem el valor total que eren 4 
milions. Amb el velòdrom, nosaltres hem de votar en contra de la proposta 13. D’acord? La proposta 19, 
lo que he dit abans, vull dir, agilitzar i millorar el sistema de subvencions, ens pareix perfecte, però no 
just a les associacions de veïns, també a la Federació de veïnats, i també a totes les associacions de gent 
gran.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Sí también lo hemos comentado y meteremos. Ah bueno. Sí Federación de vecinos, y también gent 
gran.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Val. És la 19, la 19 del Govern, per tant si hi ha aquesta transacció, votem a favor amb la transacció. 
D’acord? Proposta 20, votem en contra, votem en contra sense pal·liatius, és una proposta, la més 
ideològica, la més ideològica d’aquí, una proposta que segurament ha sortit del capet del Sr. Aligi o de la 
Sra. Aurora Jhardi. Ho dic amb carinyo, eh, amb carinyo, sempre amb carinyo Sr. Aligi. Bé, amem, 
auditoria externa. No. Estam en contra de les auditories externes. Legitimitat de la deute, que legítim 
que no legítim, si vostès consideren que la deute no és legítima, en canvi l’ha feta la feina una empresa 
petita, i no cobrarà perquè vostè considera que no és legítima. No, escolti, les deutes són deutes, les 
deutes són deutes, i amb aquest tipus de coses, i amb la legalitat Sr. Aligi, Sra. Jhardi, no es pot jugar. 
Per tant, me pot ensenyar lo que vulgui, votem en contra i ens pareix una proposta barbaritat, pròpia de 
la casa Som Palma. I a demés no entenc al Sr. Batle, com vostè consent que facin aquestes propostes, 
sincerament, no ho entenc. Proposta 22, aplicar mesures, continuo, aplicar mesures per tal de millorar 
les eines de contractació. No l’havíem entesa, si era un tema de mediació, ha explicat la Sra. Joana Maria 
Adrover, que era un tema de mediació. No sabíem si era un tema de que es volien ficar en. Mediació 
perfecte, votem a favor de la proposta 22. Hi ha tota una sèrie de propostes que han estat així com a 
molt per fer auto bombo del Govern, però són propostes que votem a favor, perquè són propostes 
sortides d’acord de Plenari. Per tant com que ens pareixen reiteratives, votem a favor, però gran part 
del auto bombo que ha volgut fer la Sra. Truyol, són propostes sortides d’aquesta cambra, per tant 
estam a favor. La proposta 27, amem, remunicipalitzar majoritàriament el servei 010. Què és això? 
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majoritàriament? De quin cost estam xerrant? De quantes persones hem de treure en el carrer? De 
quines són les empreses que traurem en el carrer. Clar, hem d’entrar persones per treure empreses, ja 
ho he entès Sra. Jhardi, ho he entès. Però com que no expliquen res, no sabem cost, no sabem el que, 
no podem votar a favor. Votem en contra de la proposta 27. D’acord? Això també ha sortit del seu 
capet, ja ho he vist. 28, elaborar una reordenació de l’ocupació de la via pública per adaptar-la a la 
normativa. Evidentment nosaltres creiem que s’ha de fer una ocupació, una nova normativa, hi creiem 
Sra. Jhardi que s’ha de fer una nova. Estam a la 28, estam a la 28. Reordenació de l’ocupació de la via 
pública, val, aprovin la nostra proposta, aprovin la nostra proposta que els hem dit que es faci per 
consens, consens amb tothom, però que també incloguin a l’oposició. Si no fan cap tipus de transacció 
en aquesta proposta 28, ens abstindríem a la proposta 28. D’acord? Si no es transacciona, que veig que 
no es transacciona, votem abstenció. No es transacciona, per tant votem abstenció. 32, publicar a la 
Web de l’Ajuntament el salari del personal de l’Àrea de Seguretat, m’explico, jo demanava una 
explicació, amem, nosaltres creiem en la transparència, però una de dues, o publiquem, publiquem 
totes, evidentment publicar entenc Sra. Pastor, que no és amb noms i cognoms, entenc que és càrrecs. 
No és vera? Val. Entenc que si s’ha de publicar per la transparència, s’ha fet a totes les institucions, que 
se publiqui el RPT de tots els funcionaris. No entenem perquè es vol publicar just els funcionaris de 
Seguretat Ciutadana, i no tots els administratius que hi ha a dins l’administració de l’Ajuntament. Perquè 
limitar-ho a Seguretat Ciutadana?” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Bueno, yo en principio porque yo soy responsable del Área de Seguridad Ciudadana. Entonces la 
propuesta ha partido de mi área. Eso para empezar. Segundo, porque dentro del área hay diferentes, o 
sea con las mismas categorías profesionales, hay diferentes sueldos, para mostrar los agravios 
comparativos que se han hecho con el modelo anterior de la Policía local de Palma. Y entonces 
demostrar a los sindicatos en este caso, que hay que llegar a una voluntad negociadora, de 
encaminarnos hacia la igualdad de todos los Policías, dentro de todas las categorías, dentro de la Policía 
local. No puede haber que una persona cobre diferente haciendo el mismo trabajo, siendo Policía igual, 
oficial igual, inspector igual.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Val, perfecte. Gracias Sra. Pastor. Val, d’acord. Votem en contra. M’ha quedat clar, vull dir, no es fa de 
cara a la transparència, es fa per posar en evidència les diferències de salaris, segurament això ho han 
fet en contra dels sindicats. Per tant votem en contra de la proposta 32, ens pareix una barbaritat els 
motius que ens ha donat. Si ens hagués donat un altre motiu, haguéssim votat a favor. La 36, a demés 
me pareix molt greu lo que ha dit, però bé, beníssim. Proposta 36, demano a la persona que ho ha fet, si 
també estudiar la viabilitat jurídica i econòmica que estaríem d’acord, amb lo del, es va aprovar aquí per 
Plenari, per una proposta que me pareix que era de Ciutadans, fer una valoració del Parc de Son 
Malferit. Demano, aquest estudi i viabilitat jurídica, és un estudi extern o un estudi intern?” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Este caso es lo que están estudiando por parte del Área de Intervención y Seguridad Ciudadana, la 
posibilidad de recuperar la concesión.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Perfecto.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“¿Por qué? Estamos teniendo muchísimos problemas.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
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“Estamos de acuerdo.” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Hay un incumplimiento del contrato, y encima se quiere pasar la concesión a otra entidad, que en este 
caso no estamos de acuerdo. Nosotros queremos.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Estamos de acuerdo. ¿Es informe externo o interno?” 
 
Sra. Pastor Montero (PSIB-PSOE): 
 
“Es por parte de Intervención y el Área de Seguridad Ciudadana.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Votem a favor de la proposta 36. La proposta 37, homogeneïtzar i augmentar els Acire. Miri, escoltin, 
no podem votar a favor d’això, quan no s’ha explicat, quan no s’ha consensuat amb els veïnats, quan 
ningú sap de que xerrem, quan hi ha una contestació damunt els diaris avui de tothom, que no entenem 
el perquè, quan tenim moltíssimes dubtes. Votem en contra de la proposta 37. Ojala haguéssim pogut 
votar a favor, si haguéssim tingut molt més informació, a lo millor haguéssim votat a favor. No importa 
que s’aixequi i culli el micro, el pot collir si vol.” 
 
Sr. Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE): 
 
“Si haguessin vingut a la mesa de la mobilitat ho sabrien.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“M’atura per favor el temps Sr. Batle. M’atura el temps per favor. Perquè si estan xerrant només els 
regidors. Val. Mentre ens tingui en compte més temps no hi ha problema. 37, votem en contra de la 
proposta 37.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Si vostè va demanant explicacions al Govern.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Que vagi aturant el temps cada minut.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Li donen, el que passa és que a vegades li agradarà la contestació i a vegades no. De moment no li he 
dit que no pugui xerrar. No es preocupi. Endavant.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Perfecte. Proposta 40. 37, votem en contra. Proposta 40, millorar la prioritat per als vianants. Amem, 
nosaltres estam a favor de millorar la prioritat dels vianants. M’agradaria s’afegís Sr. Regidor, acorda 
amb el PMUS. Ens fa falta aquí veure el PMUS.” 
 
Sr. Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE): 
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“Precisament és seguint la filosofia del PMUS.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Li demano. Podem afegir transaccionar el PMUS?” 
 
Sr. Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE): 
 
“I tant que sí, i tant que sí.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“D’acord. Es transacciona d’acord amb el PMUS, votem a favor de la proposta 40. 47, implantar el Pla de 
sequera realitzat. Perfecte, sí. Realitzar una auditoria d’aigua. Interna o externa aquesta auditoria? 
Interna. Votem a favor de la proposta 47. 48, aprovar una nova Ordenança de Medi Ambient i neteja. 
Amem, nosaltres estam d’acord, que s’hauria de fer una nova Ordenança, lo que creiem que s’ha de 
cercar el consens. Si es pot transaccionar cercant el consens màxim, i la col·laboració de tothom, sí, 
votem a favor. Es transacciona cercant el consens, o ja mirarem després amb la regidora, quin serà. 
Votaríem a favor amb la transacció de la 48. La 55, perdó la 54, realitzar una convocatòria trimestral. 
Que ens ha passat a nosaltres? Si aquesta proposta surt de les mateixes entitats, no tenim. Perdó, 
gràcies. Si aquesta proposta surt de les mateixes entitats, lo que ens passa és que si és de manera 
trimestral, passàvem pena de que no hi hagués planificació. Passàvem pena de que les entitats se 
sentissin perjudicades perquè fos una planificació cada trimestre, i no poguessin planificar. Si es d’acord 
amb les entitats, no tenim cap problema.” 
 
Sra. Martín Perdiz (SOMPALMA): 
 
“És que precisament aquesta convocatòria trimestral, la volem fer per facilitar-los la feina, perquè a 
vegades lo que ens passa és que gent d’una barriada, amb la millor intenció, ens fa una sol·licitud una 
setmana antes o tres o quatre dies abans, de fer aquest mercadet solidari. Que ens passa? Que clar, 
nosaltres hem de coordinar amb Emaya, amb EMT, en funció del tipus de mercadet que sigui. Per això 
volem saber-ho amb anticipació, precisament per poder donar tots els recursos i tot el suport necessari 
en aquesta activitat que considerem interessant.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Perfecte si és així. A nosaltres lo que ens preocupava és que hi hagués qualque entitat, que com que no 
hagués fet aquesta antelació dels tres mesos, es quedés a fora. Era la nostra preocupació. Però veig que 
no és aquest el sentit. Val. Votem a favor de la proposta 54. 56, elaborar una instrucció que determini 
les franges horàries a utilitzar per les festes de les barriades i les institucions per dinamitzar. Ens pareix 
bé fins en el punt que posa renous. Que passa després? Que després posa, i a més establir 
conjuntament amb la Federació de veïns, una dinàmica d’informació a la ciutadania. Creiem que no ha 
d’esser l’Associació de veïns, creiem que han d’esser totes les entitats del REMEC. La Federació de veïns 
no representa a tothom desgraciadament. La Federació de veïns és una part de les entitats veïnals. Amb 
totes les entitats del REMEC no tindríem problema. Val, es transacciona.” 
 
Sra. Frade Bravo (SOMPALMA): 
 
“És que no l’he feta jo, però nosaltres entenem que a lo millor tot el REMEC no fa falta, perquè hi ha 
entitats que no formen part exclusivament, però sí que es pot obrir a totes les associacions de veïns que 
estiguin implicades. No hi hauria cap problema, es fa per Districtes com hem fet amb altres activitats. No 
hi hauria cap problema més.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
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“Per tant quedem pendent de la redacció final d’aquest punt, votaríem a favor del punt 56. 57, aprovar 
per a 2017. Amem, això torna a esser un altre pic un tema ideològic. Amem, aprovar per a l’any 2017 un 
pressupost que garanteixi la recuperació de drets i serveis. Votaríem a favor si s’hagués aprovat el 2017 
un pressupost que garanteixi els drets i els serveis. Però és que sinó jo crec, no puc donar per fet que 
s’ha perdut cap dret en aquest Ajuntament. Per tant, si hem de donar per fet que s’han perdut drets. 
No. Si no volen modificar la proposta, votem en contra de la proposta 57. D’acord? Si no hi ha 
modificació votem en contra de la proposta 57. La 60, ampliar la diferència entre el tipus general d’IBI i 
diferencial de més valor. No podem votar a favor, i explicaré perquè Sr. Noguera. Vostè, no sé qui ha 
estat la idea d’aquesta proposta, no sé si és el senyor. Val, d’acord. Creiem que sí que s’hauria de fer a lo 
millor qualque diferència, però ens torna a passar lo mateix, que vostès tenen la informació de que és lo 
que volen fer, i nosaltres no en tenim ni idea de que és lo que significa votar això. Vull dir, nosaltres no 
sabem quina és la diferència d’aplicació d’IBI que volen aplicar. Al informació que vostès han decidit 
entre els tres grups de Govern, aquestes diferències d’aplicació d’IBI, jo no puc votar una cosa, per fer 
un IBI diferenciat, quan no en tinc ni idea de que és lo que suposa el que. A lo millor sí que estaríem 
d’acord si tinguéssim la informació. El dia que ho hagin de plantejar en aquest Plenari, quan tinguem la 
informació, votarem a favor o no. Avui votem en contra de la proposta 60. La 62, regular de forma 
consensuada i amb el sector l’activitat que realitzen els músics al carrer. Ens pareix bé, creiem que s’ha 
de fer, però perquè no compten també amb l’oposició. Ja tornem a esser en lo mateix. Vull dir, crec que 
les Ordenances en aquest Ajuntament quan es fan, no es fan perquè cada 4 anys es modifiquin. Hi haurà 
coses que a lo millor no ens posarem d’acord mai, però hi ha moltes coses que a lo millor sí que ens 
posarem d’acord. I ja sé que bufa Sra. Truyol, però hagués estat bé incloure a l’oposició. Si no ens 
inclouen també votarem a favor, que quedi clar. D’acord? Demanem una transaccional que també 
inclogui en el punt 62 a tots els partits de l’oposició. Si no ens inclouen votarem a favor. 65, realitzar 
obres de millora al carrer General Ricardo Ortega i tal. Nosaltres estam encantats a que facin aquestes 
obres. Ens agradaria que fessin una transaccional de, amb la opinió dels veïnats. Nosaltres dúiem en el 
nostre programa electoral, que no es farien obres a cap carrer de Palma, que no es contés abans amb la 
opinió dels veïnats, i prèviament amb informació dels veïnats. Voldríem que en els veïnats se’ls digui, 
quin dia començaran, quin dia acabaran, perquè nosaltres ho dúiem en el nostre programa. M’agradaria 
sabre si poden incloure, amb la opinió dels veïnats, la 65.” 
 
Sr. Romero (SOMPALMA): 
 
“Sí, la mayoría de las actuaciones se hacen en coordinación con los vecinos y consultándolo.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Per tant votem a favor de la proposta 65. I en la resta de propostes votem a favor. Ciutadans he de, me 
queda un minut, no, m’he passat d’un minut però, Ciutadans, amem, la 5, instar al Equip de Govern a 
habilitar huertos urbanos. Perquè demana l’explicació? Nosaltres estam d’acord en el tema dels horts 
urbans, Sr. Ribas, que vostè ho ha explicat, estam d’acord. Que ens passa a nosaltres? Que tenim un Pla 
general, que és un Pla d’usos de tota una sèrie de solars. Nosaltres si en aquesta proposició fos que es 
poguessin utilitzar com horts urbans de forma provisional, de forma provisional, sempre i quant no es 
fes ús del Pla general o una modificació del Pla general, sí, però de manera tan oberta ens crea un 
problema, per mos d’això. Després, si vol acabo o. Després, la proposta 12, el Ple de l’Ajuntament insta 
al Equipo a. Que passa? A nosaltres ens pareix perfecte Sra. Conrado, que es facin aquestes campanyes. 
Que creiem nosaltres? Que s’han de fer dins el marc de la Fundació. Creiem que la Fundació és un òrgan 
autònom, i és el que planifica. Estaríem d’acord i ho veiem beníssim, sempre i quan fos dins el marc de 
la Fundació Palma 365, que creiem que és el que dur tot aquest tema. Si vostès estan d’acord, doncs 
votaríem a favor amb aquesta transaccional en el punt 12. D’acord? Amem, la 17, és lo mateix de la 
llengua. Nosaltres que passa? Que volíem afegir. Estam d’acord amb la proposta 17, però ens volíem 
abstenir perquè creiem que s’ha de, a més de contestar a tots els documents en dues llengües o més 
llengües, que es contesti en la llengua que t’ho demanen. Vull dir, ve amb la primera part que diu que a 
l’Ajuntament ha de poder tenir l’opció de demanar en les dues llengües, però que després a l’hora de 
contestar-te, no te contestin en la llengua que tu has demanat. És per això, per un tema d’acords. La 
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proposta 19 és lo mateix, instar al Equip de Govern a la construcció de nous carrils bici. Clar que sí però 
nosaltres el volíem emmarcar a dins el PMUS. Tenim un Pla de mobilitat urbana sostenible, aprovat en 
aquest Ajuntament. I volem que s’aprovin tots els carrils bici que facin falta, però emmarcats a dins un 
Pla municipal que tenim aquí aprovat. La 22, instar al president de la EMT a consultar amb els 
conductors, ens pareix bé. 22 votarem a favor. D’acord? La 22 votarem a favor, i a la 28. Clar, augmentar 
pel pròxim exercici la quantitat destinada a la gestió dels pressuposts participatius. Volíem que ens ho 
expliquessin, no sabem quina quantitat és la que volen vostès. No sé si volen 3 milions, 4 milions, 5 
milions. No ho sabem, per això si no ens ho expliquem ens abstindrem. Si no ens ho expliquen ens 
abstindrem a la proposta 28. Això és tot. gràcies.” 
 
Sr. Bauzá Simó (C’s): 
 
“Bé, lo del tema dels pressuposts participatius, jo crec que ja en varem parlar quan hi havia una reunió, i 
hi va haver moviments a dins la reunió i pareix esser que varem acabar de parlar a la reunió, i no ens 
varem entendre. Varem estar parlant de que aquest milió d’euros que s’havia de posar per tota la ciutat, 
es mirés de posar per cada un dels districtes en que està dividit. I aquesta era la intenció nostra, és a dir, 
pensem que són molt pocs doblers per a donar significació a lo que és un pressupost participatiu. 
Pensem que és important posar-lo en marxa, en aquest pressupost participatiu, i estaiem en la qüestió 
de que fins i tot es va parlar amb la Federació d’associacions de veïnats, en que aquest pressupost 
participatiu, es posés a un milió d’euros en els districtes. Això era. Diu, participem amb una cosa i 
participem amb les altres.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Bé, jo només un apunt general. Aquí no hi ha cap proposta d’autobombo, són propostes com he dit 
abans que són realistes. Per part de l’Equip de Govern. Eh! Per cada grup que parli per ell. Són propostes 
que nosaltres hem avaluat que podem fer en els propers 12 mesos, i són propostes realistes, per 
millorar la ciutat. Autobombo cap tipus d’autobombo, perquè moltes d’aquestes coses, encara no les 
hem començat a fer. I vull recordar que moltes de les propostes que ha fet el Partit Popular 
específicament, són propostes que s’han anat presentant al llarg d’aquests darrers Plenaris i a les 
comissions. Vull dir que també podríem dir que són autobombo, que ens estais fent, igual com segons 
quines que també tenen un caràcter ideològic pur i dur. Però bé, més enllà d’això, vaig a les propostes 
concretes. Començo per Ciutadans, votarem a favor, primer dic de totes les que votarem a favor, tal 
qual les presenteu, la número 5, la número 6, perquè ja s’està fent feina, la número 7, la número 9, la 
número 12, la 13, la 18, la 21, 22, 24. Bé 24 en funció de la disponibilitat pressupostària perdó, hi hauria 
una transaccional, però bé ho teníem a favor si fos així. 26, 27, 30, 31, 34, 37 i 41. Aquestes sí tal qual les 
presenteu. Perdó? Ah perdó, sí, i la 32 també la votaríem així tal qual. Perdona? Demanàveu res? Sí, val. 
Després, vos proposaríem una transaccional a les que ara comentaré, a la segona, instar al Equip de 
Govern a llevar a cabo una actualización inicial del Catálogo de protección de edificios, en el plazo de un 
año. Bueno, de edificios y de elementos de interés histórico, arquitectónico, arqueológico y paisajístico 
del PGOU en un año, en el periodo de un año. Proposaríem aquesta transaccional. Després.” 
 
Sr. Noguera Ortega (MÉS per Palma): 
 
“No seria dins aquest any, sinó seria un any.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Va bé? Val. Després, la número 8, també proposaríem una transaccional, instar a Junta de Gobierno, a 
que en los próximos presupuestos, prevea mejorar el funcionamiento de la smart office. No 
determinada en una contractació de personal o de material, sinó fer accions de millora. Vos aniria bé o 
com? Val. Després a la número 10, també una transaccional de instar a la Junta de Gobierno a acelerar 
los trámites para la contratación de una nueva empresa, para la gestión informática del Ayuntamiento. I 
llevar la segona part de la frase, perquè ja s’està treballant en això que proposem. Val? Després, també 
votaríem, proposaríem una transaccional en el punt 19, instar al Equipo de Gobierno a la construcción 



 

- 20 - 

de nuevos carriles bici, en las barriadas de Pere Garau i Son Gotleu, y de una ruta ciclo ruta a Son 
Espanyol, ja que un carril bici a Son Espanyol per la morfologia de carrers, és un poc més complicat que 
una ciclo ruta. La número 19, també proposem una transacció, que seria instar a construir nous carrils 
bici en el barri de Son Gotleu i de Pere Garau, i en el cas de Son Espanyol, construir una ciclo ruta. Va 
bé? Després, el número 20, també faríem una transaccional, instar a la Regidoria de Mobilitat a instalar 
estaciones de Bici Palma en Can Barbarà, i Passeig Marítim, i en Molinar. Llevant el Parc de la Mar. És 
així? No, ah m’he embullat.” 
 
Sr. Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE): 
 
“No, el Molinar s’instal·larà en breu. Parc de la Mar entenem que ja queda cobert pel Passeig Antoni 
Maura. I incloure Can Barbarà i Passeig Marítim a la propera ampliació, el proper estudi d’ampliació.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Sí, lo que no ho han entès a Secretaria crec.” 
 
Sr. Ferrer Ripoll (PSIB-PSOE): 
 
“Sí, és a dir, instar a la Regidoria de Mobilitat, a instal·lar estacions de Bici Palma al Molinar. S’eliminaria 
la referència a Parc de la Mar, perquè entenem que ja queda coberta. I instar a que s’inclogui la propera 
planificació d’ampliació del servei, a estacions de Can Barbarà i Passeig Marítim.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Que li escriguis. Amem si tu li pots escriure. Però vos aniria bé a Ciutadans així? Després la número 23 
també votaríem a favor amb una transaccional, instar al president de la EMT a consultar als conductors 
de la necessitat d’instal·lació i disseny de les pantalles de protecció en els nous autobusos. En els 
autobusos que es comprin nous. Després també la número 24, és la que he dit abans la 24, però també 
votaríem a favor la transaccional, afegint en el final, en funció de la disponibilitat pressupostària. 
Després el punt 25, proposaríem un canvi de estudiar l’ampliació de la gratuïtat de la càrrega dels cotxes 
elèctrics. Ara mateix tenim mitja hora i lo que no volem és tancar-ho en quin espai de temps hauria 
d’esser, sinó d’estudiar quina ampliació seria viable. Després el número 28, també augmentar el 
pressupost dels pressupostos participatius, i eliminar la segona part de ampliando como cantidad de 
inicio el millón de euros por Distrito, i posaríem distribuït per districtes, o sigui, aumentar para el 
próximo ejercicio presupuestario la cantidad destinada a la gestión de presupuestos participativos, 
distribuidos por Distritos. Així en genèric, sense fermar que sigui un milió per cada Districte. Després el 
punt 33, també el Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno, a que convoque oferta 
pública de empleo para cubrir las necesidades de plantilla de la Policía local i el cos de bombers, en 
función de lo que permita la Ley de presupuestos estatal, perquè no podem nosaltres decidir obrir 
oferta pública, independentment. Després, ah val feu una transacció millor encara? Perfecte. Si és per 
millora beníssim. Podem seguir amb les altres mentrestant? Sí. Estam en el punt 40 me pareix, el punt 
40 també una transaccional del Ple de l’Ajuntament insta al Equip de Govern a que realitzi un projecte 
sostenible i viable econòmicament, sobre la gestió que es realitzarà en el Casal Balaguer. No només la 
viabilitat econòmica, sinó que sigui també un projecte a llarg termini. Canviar estudio de viabilitat 
económica per un projecte sostenible i viable econòmicament. Sí? Val. I en la resta de punts votaríem en 
contra de Ciutadans, els que no he anomenat, que serien el punt 1, 3, 4, 11, 14, 15, 16, 17, 29, 35, 36, 
38, 39. Votaríem en contra. Això per part de Ciutadans. Després per part del Partit Popular, les que 
votaríem a favor, tal qual ho proposeu, perquè hi estam d’acord o perquè ja hi estam fent feina, serien 
el punt 4, 6, 7, 8, 10, 12, el 14b diguéssim, sí és que hi ha dos 14, el segon 14, 16, 17, 21, 22, 27, 29, 34, 
36, 37, 38, 42, 43, 48, 49, 56, 58, 60, 61, 62, 63, 64. Bingo. Transaccionals. Sí, m’he sentit així un poc. Val, 
i després de les transaccionals, el punt 3, d’acordar agilitzar l’aprovació de les convocatòries de 
subvencions en matèria social, així com dotar-les de caràcter prepagable, proposem afegir, en funció de 
la necessitat de l’objecte de la subvenció. Perquè considerem que el fet de que siguin prepagables, no 
tots els col·lectius ho necessiten. Per exemple hi ha certs projectes de desenvolupament, d’educació en 
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el desenvolupament, que són entitats que a lo millor no ho necessiten, igual com sí que ho necessiten 
associacions de veïnats o associacions de persones grans o de serveis socials, i per això voldríem afegir, 
que no sigui de caràcter generalista, sinó que en funció de l’objecte de la subvenció. Des dels serveis, 
perquè ja se coneix quines són entitats socials, associacions de veïns, persones grans o de serveis 
socials, que tenen més necessitat, fer el caràcter. Sí? Val, molt bé. A la 3 era. Després la 9, també el Ple 
de l’Ajuntament acorda actualitzar el Pla d’accessibilitat per Palma, perquè ja n’hi ha un i s’ha 
d’actualitzar. Després el punt 11, el Ple de l’Ajuntament acorda el reforç de la presència policial a Son 
Gotleu, durant tot el dia. No podem aprovar que sigui patrulla a peu durant tot lo dia. El Ple de 
l’Ajuntament acorda el reforç de la presència policial a Son Gotleu durant tot el dia. Sí? Val. 15, el Ple de 
l’Ajuntament insta al Equip de Govern a seguir impulsant iniciatives de foment d’emprenedoria i 
l’empresariat, afavorint el contacte entre empreses i ciutadans, amb esdeveniments com la Fira 
d’ocupació i altres, remarcant sempre la importància que tenen els empresaris i els treballadors, punt, 
llevant lo darrer. Val? Veieu com ens posem d’acord en moltes coses? El 20, el Ple de l’Ajuntament 
acorda promoure i facilitar l’activitat econòmica. El 20, el Ple acorda promoure i facilitar l’activitat 
econòmica. He especificat que només sigui la inversió privada, per reformes d’empreses, sinó en 
general, perquè creiem que hem d’esser més ambiciosos i no ajustar.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“La volem deixar com la tenim.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Val idò nosaltres votaríem en contra. Després, aquí 31, un altre transaccional, el Ple de l’Ajuntament 
acorda fer un reconeixement a la professionalitat i la capacitat de feina dels treballadors públics, 
qualque cosa així era, és que ara m’he embullat un poc. El Ple de l’Ajuntament acorda fer un 
reconeixement a la gran professionalitat i capacitat de feina dels treballadors públics.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Reduint el nombre d’assessories i encomanes externes, no? 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Perdó?” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Lo que lleveu realment és, reduint el nombre d’assessories i encomanes externes. És lo que lleveu.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Sí no però no i també llevem acordar potenciar la feina del personal funcionari, perquè estam com 
sabeu vosaltres, estam en una situació de deficiència i de dèficit de personal, i ja tenim el personal molt 
saturat de feina. I potenciar la feina.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Heu augmentat 50 places ara. No acceptem la transacció, la deixem així com està.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Bé idò votem en contra. El punt 39 seria afegir en funció de la viabilitat jurídica i econòmica, perquè 
també tornem a estar igual de convocar un concurs públic, necessitem.” 
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Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“D’acord.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Val. El punt 40 seria canviar la darrera part de la frase que posa per eradicar la venda ambulant, seria 
canviar-ho per cercar solucions a la venda ambulant. Molt bé. Punt 44, el Ple de l’Ajuntament de Palma, 
acorda treballar per afavorir el consens total entre les parts. 44, és canviar només una paraula. El Ple de 
l’Ajuntament de Palma, acorda treballar per afavorir el consens, en vers de acorda aconseguir el 
consens, treballar per afavorir. No podem garantir el consens, veurem com evoluciona.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Però ens incloureu. 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Sí tot lo altre, tot lo altre, consens total entre les parts i els diferents partits polítics.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Val perfecte.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Ho veus com nosaltres som molt democràtics? Si és que te penses que no però ho som.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“No te coneixem Neus avui.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Venga 51, 51 vos proposem llevar Son Busquets i l’Hospital de Son Dureta, perquè no són propietat 
municipal, i no podem fermar-nos a. Sí? Val. Després el 52, seria el Ple de l’Ajuntament insta al Equip de 
Govern a complir la proposició aprovada per unanimitat, llevant en màxima urgència, i afegir en el final 
en funció de la disponibilitat pressupostària.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Ja ho varem aprovar en el Plenari de setembre.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Idò i ho instem a que es compleixi, però no ho podem fer amb màxima urgència, depèn de lo que per 
vosaltres sigui màxima urgència.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Tornem a confiar una vegada més en l’Equip de Govern, transaccionem, però sí que creiem que ha 
d’esser prioritari davant aquestes macro inversions que ens vol fer el Sr. Noguera cada setmana.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
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“Val. 59, seria el Ple de l’Ajuntament de Palma insta al Equip de Govern, a impulsar totes les accions 
necessàries per evitar els abocaments a la mar, que posin en perill el ecosistema marí. No centrar-nos 
només en el tema de les banderes blaves, perquè nosaltres volem anar més enllà de les banderes 
blaves, sinó que és garantit el ecosistema i per tant això voldrà dir que tindrem banderes blaves i altres 
coses.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“I no hi ha manera de que xerrem del ecosistema de les banderes? O dins la mateixa frase no hi poden 
cabre les banderes i el ecosistema?” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“No, per a nosaltres no és lo prioritari. Les banderes és una conseqüència de lo altre. Igual com també 
tenir reconeixements d’Aenor, i molts d’altres reconeixements ISOS i altres reconeixements que podem 
tenir per les platges, no només les banderes blaves en concret, que són unes, i moltes altres.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Suposo que li deu fer qualque tipus de grima les banderes blaves.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Cap grima, cap grima duc molta roba blava.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“De banderes.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“No tinc cap problema amb el color blau.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Transaccionem així com ha dit ella.” 
 
Sra. Truyol Caimari (MÉS per Palma): 
 
“Sí? Val. Per evitar abocaments il·legals que posin en perill el ecosistema marí. Totes les accions 
necessàries per evitar abocaments a la mar, que posin en perill el ecosistema marí. I ja està. I la resta 
votaríem en contra. 5, amem, en contra, perquè no és viable actualment, m’han comentat que s’havia 
mirat i no és viable fer concerts.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Molt bé moltes gràcies. Sr. Secretari, després d’aquest allau d’informació. Ho té clar? Té algun dubte a 
algun dels punts?” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Crec recordar que tenim qualque dubte sobre la votació del Partit Popular respecte a unes propostes 
que han posat respecte a Ciutadans, però no han quedat contestades me pareix.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
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“Perdó? Quines de Ciutadans?” 
 
Sr. Secretari: 
 
“El grup Popular, ha proposat transaccions i no ha manifestat el sentit del vot, i Ciutadans no ha 
manifestat si acceptava la transacció.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Nosaltres estam d’acord en totes les transaccions que ha fet Ciutadans amb el Govern, totes estam 
d’acord. Els que jo havia demanat a ell, no m’ha contestat.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Exacte, hi ha hagut una sèrie de punts.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Val amem, me digui quin punt.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“En el punt número 5.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“En el punt número 5. El punt número 5 votarem a favor.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“A favor.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Votarem a favor, també ho ha votat a favor el Govern, votarem a favor. 
 
Sr. Secretari: 
 
“En el punt 12.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“En el punt 12, nosaltres aquí demanàvem, el Govern ha votat a favor, nosaltres aquí demanàvem que 
s’afegís la Fundació, que ens havia dit que sí la Sra. Conrado.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“A través de la Fundació quedaria.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“És que és realment qui ho fa, només demanàvem això, però vamos que votem a favor evidentment.” 
 
Sr. Secretari: 
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“Està d’acord l’Equip de Govern també? A través de la Fundació.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“A la 12, a través de la Fundació. 
 
Sr. Secretari: 
 
“D’acord. Després ens quedava la 17 també, la 17 que es modificava en la llengua de les dues 
sol·licituds.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Aquí ens abstenim, a la 17 ens abstenim.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Abstenció. Després ens quedava la 19, que es demanava en el marc del PMUS.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“A la 19 votarem a favor, perquè ha votat a favor el Govern, votarem a favor. I la 22, sí, sí, sí, sí, sí, votem 
a favor.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“La 22, sí la 22 la tenim a favor per unanimitat. I crec que no.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“I de la 28 que l’han transaccionada amb el Govern, si no vaig equivocada, votem a favor.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“28 voteu a favor.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Sí perquè l’han transaccionada, i tot lo que han transaccionat nosaltres votem a favor.” 
 
Sr. Secretari: 
 
“Perfecte. Sí ens queda clar ara ja.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Hi havia una aclaració que volia fer la regidora d’Educació.” 
 
Sra. Moll kammerich (PSIB-PSOE): 
 
“Volia fer un aclariment, és que ens has agafat un poc despistats amb el punt 6. El punt 6 nostre sí, la 
proposta 6 nostra, que és realitzar un estudi tècnic de les infraestructures de les escoletes. Clar, el 
regidor Romero quan ha sentit escoles, tot lo que fem d’escoles ho fem internament des 
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d’Infraestructures evidentment. Això és un estudi de les escoletes, i per això, sí que és un estudi extern 
en aquest cas.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“És un estudi extern.” 
 
Sra. Moll kammerich (PSIB-PSOE): 
 
“Extern, extern, sí.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Val, el punt número 6 votem en contra Sr. Secretari. El punt numero 6 de l’Equip de Govern, havíem 
demanat si era intern o no, votem en contra perquè és extern en el 6. Sr. Batle, hi ha precs i preguntes?” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“No, en aquest no.” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Volia fer un prec només, volia fer un prec, si un cas ho farem com a proposició en el proper Plenari, 
creiem que s’hauria de canviar el sistema del dia d’avui. Suposo, no sé que passava en els altres Plenaris 
perquè jo no hi era, però crec que hauríem d’estudiar entre tots, no sé si ho hem de transformar en una 
proposició pel proper Plenari o no.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“No, jo lo que els plantejaria és que a la Junta de Portaveus, la pròxima, vist que està recent el debat 
doncs ho parli, i si ha de fer propostes les faci. D’acord?” 
 
Sra. Durán Cladera (PP): 
 
“Perfecte, perfecte. Gràcies.” 
 
Sr. Batle (PSIB-PSOE): 
 
“Molt bé. Doncs el que anava dir, en primer lloc és agrair, un moment. Vull agrair la feina, em toca a mi 
tancar el debat. Vull agrair la feina que han fet els diferents grups municipals, els regidors i regidores 
durant aquests dies, i específicament els dos que ha durat el debat. Jo crec que la nostra feina és en pro 
dels ciutadans i ciutadanes de Palma, i així avui ha quedat demostrat una vegada més. Agrair també als 
funcionaris que ens han acompanyat, als periodistes que han fet arribat la informació a la ciutadania de 
Palma, i també als veïns i veïnes que ens han acompanyat aquests dos dies al saló de Plens, o a través de 
Internet i les xarxes socials. Dit tot això, moltes gràcies i acaba el debat de la ciutat.” 

 
Proposicions del Grup Municipal C’s: 
 
Urbanismo:  
 

1. Instar a la Junta de Gobierno a que modifique la composición del Consejo de 
Gerencia de Urbanismo, a fin de incluir como miembros con voz y voto a dos representantes 
de los Colegios Profesionales que actualmente asisten al Consejo, teniendo dichos 
nombramientos carácter anual y rotativo entre los diferentes colectivos. 
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Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor (PP 
i C’s) 
 

2. Instar al Equipo de Gobierno a llevar a cabo, en el plazo de un año, una 
actualización urgente del catálogo de protección de edificios y elementos de interés histórico, 
artístico, arquitectónico y paisajístico del PGOU. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 

3. Instar al equipo de Gobierno a que, mientras se lleva a cabo la modificación 
del catálogo de protección de edificios y elementos de interés histórico, artístico, 
arquitectónico y paisajístico del PGOU, suspenda la concesión de licencias de obras que 
afecten a edificios anteriores a 1950, con exclusión de las obras de consolidación. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor (PP 
i C’s) 
 

4. Instar a la Junta de Gobierno a abstenerse de realizar manifestaciones y 
actuaciones encaminadas a justificar o defender la usurpación de inmuebles, colaborando con 
la Justicia en la defensa de la propiedad privada, y a combatir la precariedad de viviendas y de 
espacios públicos de uso vecinal mediante los instrumentos legales de los que dispone este 
Ayuntamiento. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor (PP 
i C’s) 
 

5. Instar a la Junta de Gobierno a habilitar huertos urbanos de uso público en 
solares municipales que se encuentren en desuso y espacios vacíos.  
 
S’aprova per unanimitat 
 

6. Instar a la Junta de Gobierno a que en los próximos presupuestos se dote de 
una partida para asumir el mantenimiento de los suministros a las familias en riesgo de 
exclusión social. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

7. Instar a la Junta de Gobierno a garantizar el estricto cumplimiento de la 
ordenanza para la protección del medio ambiente contra la contaminación por ruidos y 
vibraciones, agilizando la tramitación de denuncias por ruido. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
Innovación  

 
8. Instar a la Junta de Gobierno a que en los próximos presupuestos prevea 

mejorar el funcionamiento de la SmartOffice.  
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
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9. Instar a la Junta de Gobierno a constituir de forma inmediata la Comisión para 

el desarrollo del proyecto Palma Smart City. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

10. Instar a la Junta de Gobierno a acelerar los trámites para la contratación de  la 
parte externalizada de la gestión informática del Ayuntamiento. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
Turismo 

 
11. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 

que la marca “I love Palma de Mallorca” no sea modificada debido al cambio de nombre de 
nuestra capital. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor (PP 
i C’s) 
 

12. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 
que se realicen mas acciones de promoción en origen de Palma como ciudad de turismo de 
invierno, a través de campañas on line y off line, y en TV, a través de la Fundación Palma 365.  
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 

13. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 
que se mejore la calidad , los contenidos y las redes de la web municipal de turismo del 
Ayuntamiento de Palma. 
  
S’aprova per unanimitat 
 

14. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 
que se establezca la obligatoriedad por parte de la administración a que para aquellos 
elementos que pasen a ser propiedad del ayuntamiento, de relevancia patrimonial e históricas, 
se destine una partida económica al mantenimiento y conservación anual.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor (PP 
i C’s) 
 

15. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 
que para aquellos muebles e inmuebles patrimonio histórico, que ya son propiedad del 
ayuntamiento, a destinarles una partida económica obligatoria anual, afecta y ligada a éstos.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor (PP 
i C’s) 
 

16. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 
que los próximos  premios CIUTAT DE PALMA, en el apartado de novela y poesía, puedan optar 
los que se presenten en lengua castellana. 
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Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor (PP 
i C’s) 
 

17. Venimos a solicitar que se proceda a la inclusión de las dos lenguas cooficiales 
en la relación y comunicación que mantenga el Ayuntamiento de Palma con sus administrados, 
tengan el carácter que tengan y se proceda al  estudio y proyecto, si cabe de inclusión de otras 
lenguas, cuya extensión haga aconsejable que un ayuntamiento como el nuestro facilite su 
relación con los administrados. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 9 abstencions (PP) 
i 4 a favor (C’s) 
 
Igualdad 
 

18. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 
que elabore un plan de conciliación laboral, personal  y familiar con el objetivo de establecer y 
fomentar políticas en este sentido, tanto a nivel interno como  externo. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
Mobilidad 

 
19. Instar al equipo de Gobierno,  en el marco del PMUS, a la construcción de 

nuevos carriles bici en las barriadas  Pedro Garau y Son Gotleu, y una cicloruta en Son  Español. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 

20. Instar a la regiduría  de movilidad a instalar una estación de BiciPalma en  la 
barriada del Molinar y a incluir, en la próxima planificación de la ampliación de este servicio las 
estaciones de Can Barberá y Paseo Marítimo. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 

21. Instar al Presidente de la EMT a adoptar medidas para evitar la sobre 
saturación de la línea 15 durante el verano.  
 
S’aprova per unanimitat 
 

22. Instar al presidente de la EMT a consultar con los conductores a la hora de 
formalizar la compra de nuevos autobuses. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

23. Instar al presidente de la EMT a consultar a los conductores la necesidad de 
instalación y diseño de las pantallas de protección en los nuevos autobuses que se adquieran. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
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24. Instar al equipo de Gobierno a la instalación puntos de recarga para coches 
eléctricos en todos los aparcamientos del SMAP que todavía no disponen de ellos, en función 
de la disponibilidad presupuestaria. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 

25. Instar al equipo de Gobierno a promocionar el empleo del coche eléctrico y 
estudiar  la viabilidad de la  ampliación del uso gratuito de los aparcamientos del SMAP a los 
titulares de este tipo de vehículos por un espacio de 3 horas. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 

26. Instar al Presidente de la SMAP a que facilite a los diferentes Grupos 
Municipales el uso que de las tarjetas de aparcamiento han realizado los regidores del PSIB-
PSOE desde el inicio de la legislatura hasta el mes de abril de 2.016, expresando el número de 
entradas y salidas, y los aparcamientos de los que han hecho uso. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
Participación ciudadana 

 
27. El Ayuntamiento de Palma se compromete a buscar aquellas estrategias de 

mejora de la calidad de vida de sus ciudadanos desde una perspectiva inclusiva de todas las 
opiniones y posicionamientos políticos, más allá de las expectativas derivadas de la gestión. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

28. El Ayuntamiento de Palma se compromete a buscar aquellas estrategias de 
mejora de la calidad de vida de sus ciudadanos desde una perspectiva inclusiva de todas las 
opiniones y posicionamientos políticos, más allá de las expectativas derivadas de la gestión. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

29. Instar al Gobierno Municipal a que, dado que, según palabras del Alcalde, todo 
lo que se haga con fondos públicos debe hacerse público, se remita a cada grupo municipal 
relación de teléfonos móviles con cargo al Ayuntamiento, personas que usan dichos teléfonos 
móviles y facturas desde el principio de la legislatura hasta la fecha. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
Seguretat ciudadana 

 
30. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno a que designe 

definitivamente al Jefe de la Policía Local de Palma. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

31. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno a que 
aumente la presencia de la Policía Local en los barrios de nuestra Ciudad. 
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S’aprova per unanimitat 
 

32. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno a que 
garantice la estabilidad laboral de la plantilla de la Policía Local de Palma. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

33. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno a que 
convoque oferta pública de empleo para cubrir las necesidades de las plantillas de la Policía 
Local y Cuerpo de Bomberos de Palma, en función de lo que permita la Ley de Presupuestos  
Generales del Estado. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 

34. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno a que invierta 
en mejora de material y vehículos de la Policía Local de Palma. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

35. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno para que 
informe del estado en que se encuentran las negociaciones para la recuperación de la 
concesión del Parque de Bomberos de Palma. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
Ecologia, agricultura i benestar animal 

 
36. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno a que ponga 

en marcha el “Registro Municipal de Maltratadores de Animales”, aprobado en el Pleno del día 
24 de Septiembre de 2015. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 

37. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno para que 
habilite paradas que garanticen la seguridad y el bienestar de los animales que realizan sus 
trabajos en el servicio de Calesas. 
 
S’aprova per unanimitat 
 

38. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno a que mejore 
los espacios de ocio canino, instalando bancos, zonas de sombra, fuentes de agua y todo lo 
necesario para que estos espacios puedan cumplir su función. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
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39. El Pleno del Ayuntamiento de Palma insta al Equipo de Gobierno a que 
aumente el número de los denominados “pipicanes” en la ciudad de Palma. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
Cultura 
 

40. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 
que realice un proyecto a largo plazo, sostenible y viable sobre la gestión que va a realizarse en 
el Casal Balaguer. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 

41. El pleno del Ayuntamiento de Palma insta al equipo de gobierno municipal a 
que las campañas publicitarias destinadas a los turistas que nos visitan, se realicen siempre, al 
menos en ingles y alemán. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
Proposicions del Grup Municipal PP 
 
1) Cohesió social  i qualitat de vida 
 
1. El Ple de l’Ajuntament acorda reduir l'increment d'alts càrrecs aprovat per l'actual 
equip de govern, destinant tal increment pressupostari a partides socials. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 9 vots a favor  (PP) 
i 4 abstencions (C’s) 
 
2. El Ple de l'Ajuntament acorda declarar nuls de ple dret tots aquells decrets de 
nomenament d'alts càrrecs que incompleixin l'art. 130.3 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, 
reguladora de les Bases del Regimen Local, així com l'art. 47 del ROGA de l'Ajuntament de 
Palma. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 9 vots a favor  (PP) 
i 4 abstencions (C’s) 
 
3. El Ple de l’Ajuntament acorda agilitzar l'aprovació de les convocatòries de subvencions 
en matèria social així com dotar-les de caràcter prepagable en funció de la necessitat de 
l’objecte de la subvenció. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
4. El Ple de l’Ajuntament acorda impulsar el compliment de les mesures del Pacte 
Municipal per la Inclusió Social. 
 
S’aprova per unanimitat 
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5. El Ple de l’Ajuntament acorda l'inici de l'aprovació de la normativa municipal que 
permeti la implantació dels concerts socials com a instrument de garantia de continuïtat dels 
serveis i les entitats prestadores dels mateixos. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
6. El Ple de l’Ajuntament acorda prioritzar la despesa social als Pressupostos amb 
l'objectiu de reduir l'índex de pobresa, i millorar la integració social i laboral, així com la 
inclusió social dels col·lectius més vulnerables. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
7. El Ple de l'Ajuntament acorda agilitzar aquells tràmits administratius impulsats per 
entitats socials que beneficiïn de forma directa a col·lectius vulnerables. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
8. El Ple de l'Ajuntament acorda avançar, juntament amb la resta d'administracions, cap a 
una finestreta única en Balears que gestioni i informe a la ciutadania sobre tots els recursos, 
prestacions i serveis socials públics disponibles. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
9. El Ple de l'Ajuntament acorda actualitzar el pla d'accessibilitat per a Palma amb dotació 
pressupostària específica, permetent així el seu efectiu desenvolupament. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
10. El Ple de l'Ajuntament acorda treballar per continuar obtenint la màxima puntuació en 
transparència, segons estudi elaborat per Transparència Internacional. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
11. El Ple de l’Ajuntament acorda el reforç de la presència policial a Son Gotleu durant tot 
el dia.    
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
2) Racionalització de la gestió econòmica i foment de les inversions productives. 
 
12. El Ple de l’Ajuntament acorda mantenir la política de estabilitat pressupostaria seguin les 
lleis i normes que la regulen.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
13. El Ple de l’Ajuntament acorda que dedicarà els increments de recaptació i la disminució 
dels costos financers preferentment a la inversió productiva i la reducció de la tributació.  
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Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 9 vots a favor  (PP) 
i 4 abstencions (C’s) 
 
14. Donat que el creixement econòmic és l’eina que permet millores en la recaptació i en 
la disminució dels costos financers, el Ple de l’Ajuntament acordar reprendre les diferents 
polítiques de foment de la dinamització (Obertura comercial al caps de setmana d’hivern, 
normativa sobre terrasses, etc.) que es va traduir en un impacte positiu en la imatge turística 
de Ciutat, esdevenint al mateix temps un element desestacionalitzador de la nostra economia, 
reforçant Palma amb un producte alternatiu al tradicional “sol i platja”. Fent extensiva la 
recuperació i el benestar econòmic a les més amplies capes socials, amb la reducció de l’atur i 
la millora dels salaris i les condicions laborals. Continuar amb la senda reformista que tant 
d’èxit va tenir durant l’anterior legislatura. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 9 vots a favor  (PP) 
i 4 abstencions (C’s) 
 
14 bis. El Ple de l’Ajuntament acorda instar a l’equipo de govern a accelerar la posada en 
funcionament del Palau de Congressos, com element dinamitzador de l’activitat econòmica de 
la Ciutat. 
 
S’aprova  per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i PP) i  4 abstencions 
(C’s) 
 
15. El Ple de l’Ajuntament de insta a l’equip de govern impulsar iniciatives de foment de 
l’emprenedoria i l’empresariat afavorint el contacte entre empreses i ciutadans amb 
esdeveniments con la Fira d’Ocupació i d’altres. Remarcant sempre la gran importància que 
tenen els empresaris i els treballadors com persones capaces evitar riscos als altres membres 
de la societat. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
16. El Ple de l’Ajuntament acorda millorar la gestió de la tresoreria per permetre el 
pagament als proveïdors en menys de 30 dies des de el registre de la factura. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
17. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a mantenir una política de 
gestió d’empreses públiques municipals que eviti las despeses innecessàries i que garanteixi la 
seva viabilitat econòmica-financera. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
18. El Ple de l’Ajuntament acorda iniciar a reducció de la pressió tributaria incentivant 
mitjançant bonificacions o excepcions fiscals incentivant i afavorint determinades accions, com 
son: el manteniment dels comerços tradicionals emblemàtics, la neteja de les pintades 
incíviques dels comerços, l’allargament de la temporada turístiques, etc. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
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19. El Ple de l’Ajuntament acorda remarcar la importància de la seguretat jurídica com a 
valor fonamental pel desenvolupament d’una societat forma construïda sobre una sòlida 
economia. En aquest sentit el dret de la propietat mereixedor d’una especial protecció donada 
la seva gran importància pel fonament de les societats més pròsperes. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
20. El Ple de l’Ajuntament acorda promoure i facilitar la inversió privada tan en reformes 
de empreses comercials, turístiques i d’altre com en empreses de nova creació.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
21. El Ple de l’Ajuntament acordar donar sopor als projectes de dinamització i revitalització 
comercials de patronats i associacions. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
22. El Ple de l’Ajuntament acordar millorar la progressivitat de l’impost sobre bens 
immobles. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
23. El Ple de l’Ajuntament acorda bonificacions especifiques en l’ICIO (Impost de 
construccions e obres) en rehabilitacions d’habitatges de famílies nombroses, així com a 
projectes que impulsin la Smart City. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
24. El Ple de l’Ajuntament acordar establir bonificacions especials en l’impost sobre 
l’increment del valor dels terrenys de naturalesa urbana en cas d’herència de petites i mitjanes 
empreses que mantinguin la seva activitat. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
25. El Ple de l’Ajuntament acorda establir bonificacions especials a l’IBI de PIMES que 
estiguin afrontant un pla especial de dinamització i reforma, sempre que fomentin l’ocupació 
estable. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
26. El Ple de l’Ajuntament acordar millorar totes las formules de pagament de tributs 
municipals per facilitar als ciutadans el compliment de les seves obligacions fiscals. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
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27. El Ple de l’Ajuntament acordar donar un major impuls a la filosofia “Open data” 
ampliant de forma constant la informació disponible al servei dels ciutadans, respectant 
sempre la protecció de dades. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
28. El Ple de l’Ajuntament acordar obrir una partida als pressupostos municipals que 
recollir els estalvis aconseguits en matèria d’increment d’utilització de energies renovables 
amb la finalitat de visualitzar la seva importància. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 9 vots a favor  (PP) 
i 4 abstencions (C’s) 
 
29. El Ple de l’Ajuntament acordar intensificar la neteja de pintades incíviques als edificis 
públics. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
30. El Ple de l’Ajuntament acorda instar a l’immediata execució de l’aplicació dels Fons de 
Capitalitat al Govern de les Illes Balears. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
31. El Ple de l’Ajuntament acorda potenciar la feina del personal funcionari d’aquesta 
Institució, reduint el nombre d’assessories i encomanes externes, com a reconeixement a la 
seva gran professionalitat i capacitat al servei dels ciutadans. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
32. El Ple de l’Ajuntament acorda instar a la recuperació del Pla de Recuperació de Platja 
de Palma, amb les inversions públiques previstes al mateix. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
3) Espais i serveis per a les persones.  
 
33. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a incrementar els recursos 
que ha reduït pel Servei d’Atenció a la Diversitat de les Escoletes d’Infants. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
34. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a posar en marxa el proper 
curs 2016/2017 el Pla d’obertura i dinamització de les instal·lacions educatives municipals en 
horari no lectiu.  
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S’aprova per unanimitat 
 
35. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a respectar, conservar i 
protegir totes les tradicions de la nostra Ciutat.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
36. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a adaptar a les noves 
tecnologies el Servei Municipal d’Educació de Persones Adultes, per tal de millorar la 
comunicació i l’accés a la informació per part dels usuaris. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
37. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a garantir l’accés de les 
famílies en situació de vulnerabilitat social al material escolar, impulsant, així mateix, la 
intervenció socioeducativa.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
38. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a convocar en temps 
suficient les ajudes a les AMIPAS dels col·legis de Palma, i amb la dotació econòmica suficient 
per a garantir les activitats extraescolars, imprescindibles per a la conciliació de les famílies de 
Palma. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
39. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda convocar Concurs Públic per a la creació de les 
noves places de policia local que siguin necessàries, per tal de cobrir el dèficit de policies locals 
que hi ha en l’actualitat, en funció de la viabilitat jurídica i econòmica. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
40. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’Equip de Govern a que es duguin a terme 
totes les mesures que estiguin al seu abast, i de manera efectiva, per cercar solucions per la 
venda ambulant, especialment a les zones d’afluència turística. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
41. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda que la contractació i la gestió de personal de 
l’àrea de Seguretat Ciutadana torni a dependre del Departament de Personal de l’Ajuntament 
de Palma. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 9 vots a favor  (PP) 
i 4 abstencions (C’s) 
 
42. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda que el reforç amb medis materials i personals 
a les zones d’afluència turística, en cap cas es faci en detriment de la seguretat ciutadana 
d’altres barriades o nuclis poblacionals de Palma. 
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S’aprova per unanimitat 
 
43. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’Equip de Govern a que favoresqui, en tot 
moment, un clima de col·laboració i de coordinació entre la Policia Local de Palma i les demés 
Forces i Cossos de Seguretat de l’Estat.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
44. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda treballar per afovorir el consens total entre les 
parts i els diferents partits polítics de l’Ajuntament de Palma respecte a la futura Ordenança 
d’Ocupació de Vía Pública.  
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
45. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda introduir als Premis Ciutat de Palma en les 
modalitats de novel.la i poesía les dues llengües cooficials de les Illes Balears. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
46. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda facil.litar a tots els veïns de Palma i 
Associacions l’expressió artística al carrer a la Nit de l’Art de Palma i col.laborar amb els 
mitjans posibles per tal de facilitar-lis la ocupació de vía pública.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
47. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda potenciar la Fira de l’Esport de Palma com a 
esdeveniment de referència de promoció esportiva cap a la ciutadana.  
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
48. El Ple de l’Ajuntament de Palma acorda intensificar la el control e inspección de 
l’activitat d’establiments sense llicencia.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
49. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a integrar als ciutadans en 
l'elaboració del Pla General d'Ordenació Urbana de Palma, per tal de que la seva redacció sigui 
realment un exercici de participació activa, transparència i consens. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
50. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a habilitar canals de 
participació directa per tal que els ciutadans puguin intervenir en la presa de decisions del 
govern municipal de manera efectiva, per tal de aconseguir una democràcia més real. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
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51. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a cercar  solucions a 
projectes paralitzats com l'edifici de GESA, l'antiga presó o Camp Redó, tot cercant l'interès 
general de la ciutadania i el seu consens, així com la viabilitat econòmica a llarg termini. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
52. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a complir la proposició 
aprovada per unanimitat al setembre de 2015 per tal que es pugui procedir el més aviat 
possible a la prolongació del tram del Camí dels Reis, comprés entre la rotonda de Madre 
Alberta i la base Jaume II, en funció de la disponibilitat pressupostària. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
53. El Ple de l'Ajuntament de Palma lamenta l'actitut dictatorial, poc transparent i 
intransigent de l'equip de govern respecte al monolit de Sa Feixina, desoint a les 17 
associacions veïnals que reclamen el seu manteniment, arquitectes de prestigi i l'entitat ARCA. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
54. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta al regidors del consistori a exercir el seu càrrec 
amb exemplaritat i responsabilitat, complint amb la legalitat vigent i les resolucions judicials, 
independentment del seu parer subjectiu, per tal de mantenir la credibilitat i la legitimitat 
deguda als ciutadans i al seu càrrec. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
55. El Ple de l'Ajuntament de Palma acorda la utilització de les dues llengües cooficials de 
Ciutat, en la seva comunicació amb els ciutadans. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots a favor  
(PP i C’s) 
 
56. l Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern que engegui a la major 
brevetat un Pla d'actuació contra les pintades vandàliques que inclogui una bateria de mesures 
educatives, preventives, sancions i mesures de neteja i es coordini amb el consell de Mallorca 
per poder accelerar les actuacions sobre el patrimoni històric. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
57. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a la retirada immediata del 
nou sistema de recollida trastos pels greus problemes que està provocant per a residents i 
visitants tant a nivell de salubritat com a nivell de imatge, a la recuperació del sistema anterior 
de recollida de trastos i a garantir una correcta recollida dels d'electrodomèstics evitant riscos 
per a la salut dels ciutadans afavorint la recuperació i reciclat dels seus materials. 
 
Es rebutja per 20 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots a favor  
(PP) 
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58. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a treballar per  potenciar la 
convivència entre les mascotes, els seus amos i la resta de la població, així com afavorir zones 
on els cans puguin jugar i exercitar-se en condicions segures. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
59. El Ple de l'Ajuntament de Palma insta a l'equip de govern a impulsar totes les accions 
necessàries per evitar els abocaments a la mar que posin en perill l’ecosistema marítim. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
60. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a reforçar el control de la 
presència del mosquit tigre i engegar mecanismes per evitar la seva propagació en coordinació 
amb les administracions implicades en la lluita contra aquesta espècie invasora. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
61. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a negociar amb el Govern de 
les Illes Balears perquè posi a disposició de l'ajuntament de Palma a la major brevetat, els 
recursos necessaris per renovar les infraestructures a càrrec del cànon de sanejament. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
62. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern a desenvolupar 
progressivament las mesures contingudes en el Pla d’acció d’Energia sostenible de 
l’Ajuntament de Palma. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
63. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de govern a dur a terme reforços de 
neteja a la barriada de Son Gotleu atesa las seves especials característiques. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
64. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’equip de Govern al desenvolupament de les 
mesures contingudes en el pla d'acció derivat de l'actualització del mapa estratègic de renous 
garantint l’equilibri entre l’activitat econòmica i el descans dels veïnats. 
 
S’aprova  per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i PP) i  4 abstencions 
(C’s) 
 
65. El Ple de l’Ajuntament de Palma insta a l’empresa pública EMAYA a aturar les 
contractacions d’alts càrrecs i a contenir la despesa supèrflua per a no posar en perill el seu 
equilibri financer. 
 
Es rebutja per 16 vots en contra (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 9 vots a favor  (PP) 
i 4 abstencions (C’s) 
 
Proposicions grups municipals PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA: 
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El Ple de l’Ajuntament insta a l’equip de govern a: 
 
1. Continuar treballant per aconseguir l’objectiu pobresa 0: a través del conveni entre 
Benestar i Drets Socials i EMAYA, pel qual l’empresa aportarà 60.000 euros l'any per ajudes 
urgents a famílies sense recursos per garantir el subministrem d'aigua, recurs de primera 
necessitat; a través de la taula de pobresa energètica de les Illes Balears, i enfortint la xarxa 
per la inclusió amb altres administracions i la constitució d’una comissió per valorar i 
respondre les situacions de  risc d’exclusió social. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
2. Obrir un nou punt d’atenció de serveis socials a Llevant Sud al barri de la Soledat  per 
acostar al servei a la ciutadania i afavorir així el seu accés i poder oferir atenció més ràpida i de 
qualitat. 
S’aprova per unanimitat 
 
3. Modificar i convocar el Pla estratègic de subvencions 16/19, que garanteixi l’accés de 
les entitats del Tercer Sector i permeti garantir la qualitat dels serveis que presten. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
4. Redefinir, millorar i donar estabilitat al model d’acollida municipal. Tant pel que fa a 
l’acollida d’adults, donant l’opció d’estada completa o diürna; i l’acollida de família, amb tres 
opcions, estada curta, estada llarga i habitatges  d’acollida, segons  valoració tècnica de les 
diferents situacions. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
5. Signar un conveni amb el Govern de les Illes Balears que permeti passar de les 3.000 
hores de SAD (servei atenció a domicili) que tenim ara conveniades a 9.000 hores i això amb 
caràcter retroactiu,  per poder oferir el servei a més persones que ho necessiten, millorant així 
la qualitat de vida en tots els seus aspectes d’aquestes persones i les seves famílies. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
6. Realitzar un estudi tècnic de les infraestructures de les escoletes i les seves necessitats 
de manteniment per poder prioritzar les inversions, tant amb pressupost propi com a través de 
la Llei de Capitalitat.  
 
S’aprova per 20 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots en contra  
(PP) 
 
7. Reconvertir el programa PRISE en el programa Èxit i ampliar-lo el pròxim curs escolar 
de 9 a 16 centres educatius.  
 
S’aprova per unanimitat 
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8. Elaborar Pla Xoc de Manteniment del Col·legis Públics de Palma, conjuntament amb 
l’IBISEC i establir un pla d’inversions. Aquest pla permetrà recuperar el bon estat de les 
infraestructures dels col·legis públics després d’anys de manca d’inversió en les mateixes.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
9. Posar a en marxa un pla d’Escoles Obertes que permeti la utilització de les escoles per 
dinamitzar els barris de Palma i realitzar la adequació del patis dels centres quan sigui 
necessari. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
10. Millorar l’accés a un habitatge digne a través de la revisió del programa de Palma 
Habitada per tal de facilitar l’accés de les persones a un habitatge, així com també per a revisar 
les condicions perquè sigui més atractiu per als propietaris i tinguin més garanties.   
S’aprova per unanimitat 
 
11. Crear un parc d’habitatges de lloguer social a través de la rehabilitació de 20 
habitatges del Camp Redó. Així mateix, seguir negociant amb les entitats bancàries la 
possibilitat de cessió dels habitatges que ara estan tancats o desocupats perquè sigui 
l’Ajuntament qui en dugui la rehabilitació i gestió durant un període llarg de temps. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
12. Limitar els excessos d’ocupació de la via pública per part d’usos privatius i garantir una 
adequada convivència entre vianants, residents i negocis. Això a través de l’aprovació de plans 
d’usos de determinades zones com són el carrer Blanquerna, Centre Històric, Santa Catalina i 
futurs eixos cívics. 
 
S’aprova  per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i PP) i  4 abstencions 
(C’s) 
 
13. Obrir un nou espai verd, en les condicions de nou bosc, al Canòdrom i Velòdrom del 
Tirador. És a dir, crear un nou pulmó verd i espai lliure a la ciutat facilitant la continuïtat de la 
Falca Verda com corredor verd, que ha de connectar la ciutat des de el mar fins a la serra de 
Tramuntana. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots en contra (PP i 
C’s) 
 
14. Augmentar els recursos destinats a Formació i Ocupació de Palma Activa com a eina 
per ajudar a les persones aturades, sobretot, dones, joves i majors de 45 anys a formar-se i a 
trobar una oportunitat.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
15. Avaçar en la negociació del Pacte Local per l’Ocupació. La manera més intel.ligent i 
efectiva de fer front a la xacra de l'atur és de la mà del sector públic, del sector privat i dels 
agents socials. És important que entre tots establim les bases d'un Pacte que en primera i 
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darrera instància redundi en benefici de la ciutadania de Palma, un Pacte que ens serveixi de 
base i amb contingut irrenunciable per a tots els signants.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
16. Protegir la xarxa del petit comerç de Palma i treballar en la finalització del Pla 
Estratègic sobre el Comerç i/o Establiments emblemàtics de la nostra ciutat. El petit comerç de 
Palma, el comerç diferenciat, de proximitat, innovador, peculiar i emblemàtic fa que la nostra 
ciutat sigui única en el món, li donen un valor immesurable tant turístic com empresarial i 
manté la vida als barris i la identitat de la ciutat.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
17. Seguir afrontant les dificultats que es puguin seguir presentant de forma àgil i 
contundent, per tal d'aconseguir una imminent adjudicació del Palau de Congressos, 
aconseguint així una eina indiscutible per a la desestacionalització turística de la nostra ciutat. 
 
S’aprova  per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i PP) i  4 abstencions 
(C’s) 
 
18. Fer de la participació una eina transversal impulsant eines de participació ciutadana. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
19. Agilitzar i millorar el sistema de subvencions a les associacions de veïns i veïnes de 
Palma, federacions AAVV  i associacions de gent gran. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
20. Iniciar els tràmits per a l’auditoria externa del deute. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots en contra (PP i 
C’s) 
 
21. Fomentar un turisme familiar, per gent gran, gent amb discapacitats, com alternativa a 
l’oferta de turisme del tot inclòs. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
22. Aplicar mesures per tal de millorar les eines de contractació per a la petita i mitjana 
empresa. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
23. Implantar un pla d’intervenció municipal consensuat amb les entitats que fan feina 
amb persones que exerceixen la prostitució per a millorar la seva situació. 
 
S’aprova per unanimitat 
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24. Desenvolupar polítiques per erradicar la LGTBIfòbia, en el marc de la nova llei 
autonòmica. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
25. Elaborar una instrucció per a la introducció de clàusules socials a la contractació de 
l’Ajuntament de Palma i els seus organismes autònoms i empreses públiques. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
26. Realitzar una intervenció socieducativa al Camp Redó, un dels barris oblidats d’aquesta 
ciutat. 
 
S’aprova  per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i PP) i  4 abstencions 
(C’s) 
 
27. Remunicipalitzar majoritàriament el servei 010. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots en contra (PP i 
C’s) 
 
28. Elaborar una reordenació de l’ocupació de la via pública, per adaptar-la a la normativa 
europea d’accesibilitat i per garantir l’espai per als vianants, guanyant així espais per a la 
ciutadania. 
 
S’aprova per 20 a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 abstencions (PP) 
 
29. Continuar amb la implantació del policia tutor, en col·laboració amb els centres 
d’atenció de serveis socials. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
30. Avançar cap a l’adaptació del Codi ètic europeu a la Policia Local, amb l’objectiu 
d’evitar les males pràctiques que es poden produir al cos. Aquesta implantació ajudarà a 
millorar la qualitat del servei policial i a prevenir possibles irregularitats. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
31. Implantar auditories de qualitat i seguiment per a millorar el servei de la Policia Local, 
detectar els errors als protocols i optimitzar tots els recursos utilitzats per part de la institució. 
L’objectiu és poder ser més eficient quant a la utilització de recursos.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
32. Publicar al web de l’Ajuntament els salaris de tot el personal de l’Àrea de Seguretat 
Ciutadana, amb l’objectiu de ser transparents de cara a la ciutadania i que es conegui el cost 
de l’àrea. Aquest exercici de transparència és necessari per a retre comptes a la ciutadania. 
 
S’aprova per 20 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i C’s) i 9 vots en contra  
(PP) 
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33. Comprar nous vehicles per a policies i bombers, i material operatiu amb l’objectiu de 
renovar els recursos de policies i bombers, ja que molts d’aquests estan obsolets i tenen molts 
d’anys de vida. Amb aquesta compra de recursos s’obté millor qualitat del servei i més 
seguretat laboral per als treballadors. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
34. Augmentar les línies d’atenció del 092 i canviar el model d’atenció al ciutadà amb 
l’objectiu de disminuir el temps de resposta que s’empra i millorar el servei que es dóna al 
ciutadà en la seva telefonada. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
35. Actualitzar la base de dades i gestió documental per a iniciar el compliment de 
l’administració electrònica a la Policia Local, amb l’objectiu de complir les bases de 
l’administració electrònica i utilitzar totes les dades per a millorar l’eficiència dels serveis de 
l’Àrea de Seguretat Ciutadana. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
36. Estudiar la viabilitat jurídica i econòmica de recuperar la concessió del Parc de 
Bombers de Son Malferit amb l’objectiu d’estalviar costs en la concessió d’aquest parc i poder 
invertir aquests doblers en la ciutadania. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
37. Homogeneïtzar i augmentar els ACIRE per aconseguir una pacificació del trànsit al 
centre històric, la qual cosa suposa l’execució del que s’estableix a la mesura núm. 32 del Pla 
de Mobilitat Urbana Sostenible de Palma, aprovat pel Ple de l’Ajuntament l’any 2014, i que 
està adreçada a calmar i reduir el trànsit al centre històric de Palma, al mateix temps que 
s’avançarà en reinvertir la prioritat de mobilitat a favor del vianants i les bicicletes. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) 9 vots en contra (PP) i 4 
abstencions (C’s) 
 
38. Iniciar el procés de renovació de la flota de l'EMT i millora de freqüències i ineficiències 
a determinades línies de l'EMT. La flota de l’EMT presenta unes característiques 
d’obsolescència que obliguen a adoptar la renovació l’abans possible, per tal de garantir la 
supervivència del servei públic de transport de Palma. Al seu torn, es milloraran puntualment 
determinades línies i freqüències alhora que s’impulsaran iniciatives per pal·liar ineficiències,  
excessos de costs d’explotació i serveis sense cobrir. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
39. Millorar i modernitzar els equipaments i processos de l'SMAP, invertint en determinats 
equipaments tècnics i manteniment d’instal·lacions que millorin les prestacions del servei 
públic d’aparcaments de Palma i que permetin, a més, reduir costs d’explotació alhora que 
proveeixen a l’empresa de mecanismes que li permetin optimitzar la gestió dels aparcaments. 
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S’aprova per unanimitat 
 
40. Millorar la prioritat per als vianants. Per tal de reinvertir l’ordre de prioritats pel que fa 
a la mobilitat a Palma, es proposa impulsar mesures per tal d’afavorir i protegir la mobilitat 
dels vianants i les bicicletes que conduiran a un calmat del trànsit i a una millora de les 
condicions dels vianants en els seus recorreguts a la ciutat, d’acord amb el PMUS. 
 
S’aprova la transaccional per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i PP) i  4 
abstencions (C’s) 
 
41. Donar impuls participatiu a la Mesa de la Mobilitat. Per tal de millorar la participació 
de tots els agents implicats en la mobilitat de la ciutat, s’impulsarà la Mesa de la Mobilitat com 
a òrgan per tractar els principals problemes d’aquest àmbit alhora que permetrà tractar les 
propostes de planificació de l’Ajuntament i altres administracions al respecte. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
42. Avançar en el procés d’integració tarifària i funcional dels serveis públics de transport 
de Palma juntament amb el metro, tren i bus interurbà, gestionats aquests actualment pel 
Govern de les Illes Balears. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
43. Millorar la instal·lació d'energia solar per garantir el subministrament al Parc Nacional, 
amb l’objectiu d’aconseguir que Cabrera sigui una illa energèticament autosuficient amb 
energies renovables, la primera illa balear 100% autosuficient i sostenible.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
44. Implantar el nou sistema de recollida de residus del centre històric: la recollida 
selectiva mòbil per particulars i el porta a porta per a comerços, restauració i hotels: més 
reciclatge i menys temps amb contenidors al carrer. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
45. Fomentar l'educació ambiental a través del programa Palma Educa, implicant als 
centres educatius en una Palma verda. Incloure programes de reciclatge, consum responsable 
d'aigua, benestar animal, espais naturals, energies renovables,... per a ofertar a centres 
escolars de Palma. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
46. Impulsar el programa Ecobarris, on entitats socials i Ajuntament cooperin per realitzar 
activitats d'educació i informació ambiental. Participació i sostenibilitat per implicar els barris i 
pobles en un municipi net i sostenible.  
 
S’aprova per unanimitat 
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47. Implantar el pla de sequera, realitzar accions d'estalvi i eficiència en el consum d'aigua 
municipal. Realitzar una auditoria de l’aigua a totes les dependències municipals i mesures 
d’estalvi i consum responsable. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
48. Aprovar, cercant el consens dels grups municipals, una nova ordenança de medi 
ambient i neteja, a la qual s'inclouran mesures de reducció de residus, reutilització i reciclatge. 
Així mateix s'adequaran les sancions i es podran commutar per treball comunitari o formació 
per incrementar la responsabilitat social en una Palma neta i ecològica. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
49. Ampliar el Punt Verd de Son Castelló per millorar el servei, incrementant la comoditat 
per les persones usuàries i incorporant un punt de reutilització. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
50. Millorar el sanejament de la platja de Palma: fer una nova estació d’impulsió La Ribera 
(Can Pastilla) i nova conducció a la EDAR 1, i renovar la canonada d’impulsió de l’estació 3 de 
Platja de Palma fins a l’estació d’impulsió de Parcel·les. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
51. Renovació de les Xarxes d’aigua potable i sanejament i en concret, modernització de la 
xarza d’aigua potable i sanejament de El Terreno, Missió i Amanecer. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
52. Incorporar Palma a l’Estratègia Nacional de promoció de la salut per millorar la situació 
de desigualtat que afecta greument la salut poblacional, i iniciar l’elaboració d’un catàleg 
d’actius en salut per a la nostra ciutat. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
53. Impulsar una política activa inter-regidores destinada a fomentar l’esport entre els 
menors que viuen a les famílies més desfavorides tenen major prevalença d’obesitat a la 
vegada que l’accés a activitats esportives lis és complicat.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
 
54. Realitzar una convocatòria trimestral per a l’organització de mercadets amb finalitat 
solidària on les entitats interessades puguin presentar els seus projectes, vist l’augment de 
peticions dels darrers anys. D’aquesta manera la resposta de l’Ajuntament podria ser més 
eficaç a l’hora de gestionar els permisos corresponents i donar el suport escaient. 
 
S’aprova per unanimitat 
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55. Posar en marxa una campanya de promoció de les fires i mercats municipals que 
visibilitzi el seu atractiu i la qualitat dels seus productes, augmentant el seu atractiu tant per 
turistes com a per residents 
 
S’aprova per unanimitat 
 
56. Elaborar una instrucció que determini les franges horàries a utilitzar per les festes de 
barriada i les institucionals que dinamitzen la ciutat, per minimitzar les molèsties per renous, i 
a més a més establir conjuntament amb la Federació de veïns i associacions implicades una 
dinàmica d’informació a la ciutadania sobre les activitats dispensades. 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
57. Aprovar per a 2017 un pressupost que garanteixi la recuperació de drets i de serveis. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) 9 vots en contra (PP) i 4 
abstencions (C’s) 
 
58. Potenciar l’IMI com a garant de la innovació i els serveis informàtics municipals, licitar 
uns nous plecs d’informàtica que garanteixen el desenvolupament de l’administració 
electrònica i potenciar la Smartoffice. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
59. Aprovar clàusules a l’IAE que permetin afavorir la contractació de llarga durada per 
part de les empreses que tributen a Palma. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
60. Ampliar la diferència entre els tipus general de l’IBI i el tipus diferencial –de més valor- 
segons el principi de justícia tributària recollit a l’article 31 de la Constitució, per tal que la 
pressió fiscal sigui major sobre els bens de major valor. 
 
S’aprova per 16 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) i 13 vots en contra (PP i 
C’s) 
 
61. Obrir una nova Oficina d’tenció a la Ciutadania a les dependències municipals de Son 
Moix, per oferir als ciutadans del nord de la ciutat la possibilitat de tenir una oficina més a 
prop i amb possibilitat d’aparcament i arribada amb transport públic.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
 
62. Regular de forma consensuada amb el sector l’activitat que realitzen els músics de 
carrer.  
 
S’aprova per 16 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA) 9 vots en contra (PP) i 4 
abstencions (C’s) 
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63. Col·laborar activament amb altres institucions per a la difusió i promoció de la cultura i 
els seus creadors, així com l’intercanvi d’experiències i obertura de nous mercats (Fira B! Amb 
l’IEB, Cultsurfing amb l’Ajuntament de Barcelona...)  
 
S’aprova per unanimitat 
 
64. Millorar l’enllumenat públic als barris de Palma: Santa Catalina, Son Españolet, 
Honderos, Pere Garau, Plaza de Toros, etc.  Aquestes actuacions es realitzen prioritzant 
l’estalvi energètic i minimitzant  l’impacte mediambiental. Es preveu estalviar  al voltant de 3 
milions d’euros a l’any quan el projecte estigui acabat. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
65. Realitzar obres de millora del carrer General Ricardo Ortega, Rafael Rodriguez Mendez, 
Senda Ciclable Son Espases. Aquestes millores es realitzaran tenint en compte  els criteris 
d’accessibilitat universal, millorant l’alineació de l’arbrat de la ciutat i consultant els veïns . 
 
S’aprova per unanimitat la proposta transaccionada 
 
66. Avançar en les millores en accessibilitat, aconseguint més platges certificades AENOR i 
zones verdes de Palma i zones de jocs infantils accessibles: sa Riera, parc del Mar, Secar de la 
Real, Ses Fonst, Son Gibert). Més itineraris accessibles en Palma, incorporant rutes turístiques. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
67. Aprovar el nou Pla d’Usos i Gestió del Bosc de Bellver i donar continuïtat perimetral de 
Bellver amb l’execució de la III fase del camí. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
68. Potenciar l’esport i els seus valors a les escoles, a través del Programa l’IME a l’Escola, 
que s’incorporarà a la resta de projectes de PalmaEduca per treballar els valors a través de 
l’esport: joc net, respecte, igualtat d’oportunitats (de gènere i de persones amb capacitats 
diferents), accessibilitat, etc.  
 
S’aprova per unanimitat 
 
69. Organitzar unes jornades d’estudis locals al Pla de Sant Jordi, amb l’objectiu de 
recuperar la història viva d’aquesta part de Palma i donar valor patrimonial i cultural a la zona. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
70. Elaborar un projecte de recuperació de molins, juntament amb el Consell de Mallorca i 
convidant tots els agents del territori a participar, per tal de poder restaurar i obrir al públic els 
molins més emblemàtics i singulars. 
 
S’aprova per unanimitat 
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71. Crear rutes cicloculturals al districte Platja de Palma i Sant Jordi, per donar a conèixer 
tots els elements arqueològics, industrials i etnològics més importants d’aquesta zona, 
marcant els camins i vies més segures per fer-les accessibles. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
72. Organitzar conferències sobre refugiats a s’Arenal i Can Pastilla, conjuntament amb les 
Associacions de Veïns i altres entitats, per facilitar l’arribada dels refugiats a l’Alberg Juvenil, 
per fer conèixer la situació d’aquest col·lectiu a la ciutadania. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
73. Obrir al públic abans de final d’any el Casal Balaguer, recuperant així un espai cultural 
emblemàtic a la ciutat 
 
S’aprova per unanimitat 
 
74. Iniciar la restauració del Castell de Bellver i de les seves dependències. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
75. Realitzar un inventari del patrimoni pictòric de l’Ajuntament i del patrimoni escultòric i 
de monuments municipals, així com iniciar el procés de digitalització de la documentació i 
expedients relatiu a les filles i fills il·lustres de l’Ajuntament 
 
S’aprova per unanimitat 
 
76. Constituir el Consell Municipal de Cultura i la Comissió Tècnica de Política Lingüística 
abans de l’estiu. 
 
S’aprova la transaccional per 25 vots a favor (PSIB-PSOE, MÉS per Palma, SOM PALMA i PP) i  4 
abstencions (C’s) 
 
77. Millorar les instal·lacions de les biblioteques municipals, començant per les de Sant 
Jordi i Son Fortesa amb un pla d’accessibilitat i garantir l’obertura de totes les biblioteques 
públiques durant l’estiu. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
78. Donar una nova orientació a l’escola de teatre, a través d’un nou projecte Aula 
escènica de Palma al Teatre Mar i Terra. 
 
S’aprova per unanimitat 
 
Complimentat l’objecte de la convocatòria el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretari, estenc aquesta acta. 
 

 
El secretari adjunt i general del ple actal, 
Miquel Ballester Oliver 


